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اقتصادی

ترکان مشاور رئیس جمهوری :

اگرسودبانکیافزایشیابدتولیدبهانزوامیرود
با بیان اینکه تاخیر بانک مرکزی در اجرای سیاست  مشاور رئیس جمهوری 
»تک نرخی شدن ارز« باعث وقوع نوسانات امروز در بازار شده است، گفت: سود بانکی 
اگر افزایش یابد تولید به انزوا می رود و تنها کلاهبرداری و نزول خوری رونق می یابد. 
اکبر ترکان در جمع خبرنگاران با اشاره به آخرین تصمیمات درباره حمایت از 
توسعه گران در بافت فرسوده اظهار داشت: مهمترین دستاورد مصوبه اخیر هیئت 
وزیران برای چگونگی حمایت از توسعه گران بوده است، در طرح نوسازی بافت 
فرسوده قرار نیست دولت طرف قرارداد باشد و از بخش خصوصی برای اجرای این 

طرح ملی استفاده خواهیم کرد.
وی ادامه داد: قرار بر این است که توسعه گران با صاحبان ملک در بافت فرسوده 
همکاری داشته باشند و اماکن آنها را بازسازی و نوسازی کرده و به آنها پس بدهند 
بنابراین این قرارداد بین توسعه گر و ساکنان آن محله است. ترکان با اشاره به 
دستورالعمل هیئت وزیران درباره چگونگی حمایت از توسعه گران ادامه داد: باید هم 
طرف تقاضا و هم طرف عرضه مورد حمایت قرار بگیرند و  تسهیلات به هر دو طرف 
ارائه شود. وی با بیان اینکه سه نوع تسهیلات در اجرای طرح ملی بازآفرینی شهری 
ارائه می شود، اظهار داشت: یک نوع تسهیلات تحت عنوان ودیعه مسکن است که 
قرض الحسنه است و تا سقف 20 میلیون تومان به ساکنان داده می شود تا توان رهن 
مسکن را داشته باشند. ترکان ادامه داد: نوع دیگر تسهیلات ارائه وام به توسعه گران 
بخش خصوصی است که اصل سود این تسهیلات 18 درصد است اما دولت به آن 
یارانه ارائه می دهد و سود برای توسعه گران نصف و به 9 درصد می رسد. مشاور رئیس 
جمهوری گفت: نوع دیگر تسهیلات به خریداران این واحدهای مسکونی در بافت 
فرسوده است که از محل صندوق پس انداز یکم با سود شش درصدی در اختیار 

متقاضیان قرار می گیرد.
*ارزان نگه داشتن قیمت ارز با فشار سیاسی غیرممکن است 

ترکان همچنین درباره وضعیت بازار ارزی و ریشه این نوسانات در بازار گفت: یک 
سلیقه اقتصادی همیشه در ایران وجود دارد که سعی می کند قیمت ارز را پایین نگه 
دارد و همیشه هم این سلیقه اقتصادی شکست خورده چه زمانی که قیمت دلار 7 

ریال بود چه زمانی که به 7 هزار تومان رسید.
وی تاکید کرد: ارزان نگه داشتن قیمت ارز با فشار سیاسی غیرممکن است چرا که 
وقتی سطح قیمت ها افزایش بیاید اگر ارز را ارزان نگه داریم واردات ارزان می شود و 

تولید داخل، گران. بنابراین موجب شکست تولید داخل خواهد شد.
ترکان با بیان اینکه افزایش قیمت ارز در مقاطع مختلف رخ داده و در این دولت 
هم شاهد نوسانات بازار بوده ایم، گفت: هر چند تجربه این افزایش ناگهانی قیمت ارز 
را در دولت های گذشته داشتیم اما دوباره بانک مرکزی با سیستم کنترل ارز قیمت ها 
را سرکوب کرد و آنقدر قیمت را پایین نگه داشتند که این فشار متراکم شد تا جایی 
که دیگر امکان نگهداری از آن وجود نداشت بنابراین ضامن در رفت و قیمت ها پرید.

مشاور رئیس جمهوری با بیان اینکه باید بپذیریم ارز هم یک کالا است، گفت: وقتی 
قیمت ها افزایش می یابد با توجه به قیمت تورم داخلی و خارجی قیمت ارز هم باید 

با شیب ملایمی افزایش یابد.
*تاخیر در اجرای تک نرخی شدن ارز باعث افزایش قیمت ها شد  

 ترکان با اشاره به تک نرخی کردن قیمت ارز گفت: تک نرخی کردن ارز باید در 
سال 93 انجام می شد و معتقدم بانک مرکزی در اجرای آن تاخیر کرد و همین عامل 
بروز این نوسانات در بازار شده است. وی ادامه داد:  اخیرا شاهد ورود تقاضای جدید 
ارزی در بازار بودیم که 2 عامل در افزایش تقاضا در بازار موثر بوده عامل اول تقاضا 
برای انتقال سرمایه و عامل دوم پس انداز ارزی و ارز خانگی بوده است. وی افزود: 
برای مثال شاهد آ ن بودیم اخیرا گرایش مردم برای خرید خانه در کشورهای همسایه 
از جمله گرجستان، ارمنستان و ترکیه افزایش یافت بنابراین تقاضا برای خروج ارز 
از کشور بالا رفت. از سوی دیگر عده ای که از آینده اقتصادی کشور هراس داشتند 
تمایل به پس انداز ارزی پیدا کردند حال اینکه دولت باید از این تقاضاها حمایت 
کند؟ ترکان تاکید کرد: بنابراین دولت تصمیم گرفت ارز 4200 تومانی را تعریف کند 
و تنها ارز با این نرخ را در اختیار واردات نه انتقال سرمایه و نه پس انداز ارزی قرار 
دهد و دولت تلاش می کند ارز 4200 را به تقاضایی ارائه دهد که در مقابل آن کالا 
یا خدماتی بیاید که البته در این موضوع هم حقه بازی هایی به وجود آمده و عده ای 
ارز دولتی می گیرند کالا وارد می کنند اما کالا را با قیمت 8000 تومان ارز آزاد به 
مردم می فروشند. وی با بیان اینکه شرایطی پیش آمده که عده ای کلاهبرداری کرده 
و جیب خودشان را پر کنند، گفت: دولت باید بدون گذشت با این افراد برخورد کند 

و سازمان حمایت از مصرف کننده و تولیدکننده نظارت قاطع بر بازار داشته باشد.
مشاور رئیس جمهوری با اشاره به واردات موبایل گفت: اخیرا برای واردات موبایل ارز 
4200 تومانی دریافت کرده اند اما نمی دانیم موبایل های وارد شده کجاست و بسیاری 
از آنها با قیمت ارز آزاد به مردم فروخته شده است. ترکان با اشاره به احتمال افزایش 
نرخ سود بانکی گفت:  اصل موضوع از یک بیماری به نام افزایش نقدینگی شروع شده 
است. بانک ها به سپرده های مردم سود 20 درصدی می دهند ولی سود تولید شده آنها 
7 درصد است بنابراین باقی این پول ها و مابه التفاوت این سود موهوم است. وی ادامه 
داد: بانک ها بخش کوچکی از سپرده های مردم را تسهیلات می دهند و بخش دیگر آنها 
وارد سایر بازارها می شوند بنابراین حالا یک افزایش نقدینگی مهار نشده به وجود می آید 
که راهکار آن عرضه ارز و سکه نیست. ترکان با بیان اینکه هر چه سود بانکی افزایش 
یابد ضد تولید است،گفت: با سود بانکی 28 درصد هیچ تولیدی به جز کسب و کار 
نامشروع سود نمی دهد و فقط کلاهبرداری و دلالی است که منفعت خواهد داشت در 

این شرایط تولید به انزوا می رود و نزول خوری افزایش می یابد.

معاون سرمایه انسانی سازمان اداری و استخدامی کشور  مطرح کرد

همسانسازیحقوقکارکناندولت
درگروتامینبودجه

معاون سرمایه انسانی سازمان اداری و استخدامی کشور از همسان سازی حقوق 
کارکنان قراردادی و رسمی خبر داد و گفت: تاییدیه این کار از شورای حقوق و 

دستمزد اخذ شده است و در صورت تامین بار مالی آن در دولت، اجرا می شود. 
حقوق  افزایش  وضعیت  آخرین  درباره  آبادی«  نوش  صدری  »سیدصدرالدین 
کارکنان دولت توضیح داد: ضریب افزایش حقوق تنها برای کارکنان رسمی و پیمانی 

اعمال می شود و کارمندان قراردادی تابع قوانین مشخصی هستند.
وی افزود: البته برای حقوق کارکنان قراردادی نیز اقداماتی انجام دادیم و از شورای 
حقوق و دستمزد تاییدیه ای برای همسان سازی حقوق آنها با کارمندان رسمی 

دریافت کردیم و این موضوع را پیگیری می کنیم. 
صدری افزود: برای اجرای همسان سازی حقوق کارکنان قراردادی و رسمی باید بار 
مالی آن توسط دولت تعیین شود. معاون سرمایه انسانی سازمان اداری و استخدامی 
کشور درباره افزایش حقوق کارکنان دولت در سال 1397 توضیح داد: هر سال 
دولت براساس قانون، ضریب افزایش حقوق را اعلام می کند و دستگاه ها مکلف به 
اعمال آن هستند.  صدری افزود: امسال نیز براساس بند الف تبصره 12 قانون بودجه 
1397 حداکثر افزایش حقوق 20 درصد اعلام شد؛ یعنی بیشتر از 20 درصد نمی 
توان پرداخت کرد اما برای کمتر از آن منعی وجود ندارد.  معاون سازمان اداری 
و استخدامی اظهار داشت: دولت امسال ابتدا ضریب حقوق 16.95 پارسال را به 
17.79 درصد افزایش داد که در نتیجه حقوق کارمندان نسبت به گذشته 6 درصد 
افزایش یافت اما قانونی دیگری داشتیم که حقوق باید به صورت پلکانی افزایش یابد 
تا قشرهایی که حقوق کمتری دارند، ضریب بیشتری را دریافت کنند و مازاد بیشتر 
از این 6 درصد براساس فرمول تعدیل تعریف شد.  وی بیان کرد: مقرر شد هر فردی 
که کمتر از پنج میلیون تومان حقوق و مزایای مستمر دارد با فرمول ضریب تعدیل 
حقوق آن به صورت پلکانی افزایش یابد و افرادی که حقوق بیشتر از پنج میلیون 
دارند، علاوه بر 6 درصد تعیین شده، رقمی به آن اضافه نشود.  صدری افزود: دولت 
برای اینکه حکم قانونی را اجرا کند، حداقل دریافتی کارمندان را از یک میلیون و 
35 هزار تومان پارسال به یک میلیون و 242 هزار تومان افزایش داد؛ بنابراین حکم 

قانونی افزایش حقوق 20 درصدی را با اصلاحیه ضریب انجام داد.
* تبدیل وضعیت کارکنان پیمانی به رسمی 

معاون سرمایه انسانی سازمان اداری و استخدامی با بیان اینکه طبق قانون مدیریت 
خدمات کشوری دو نوع استخدام رسمی و پیمانی داریم، گفت: استخدام رسمی 
برای مشاغل حاکمیتی در دستگاه های دولتی دیده شده است و در ابلاغیه جدید 
سازمان اداری و استخدامی کشور پیش بینی شده تحت شرایطی کارمندان پیمانی 
نیز بتوانند به استخدام رسمی تبدیل وضعیت شوند. وی تصریح کرد: براساس این 
دستورالعمل مهمترین شرط تبدیل وضعیت این است که شغل فرد حتماً از مشاغل 
حاکمیتی باشد. همچنین باید حداقل پنج سال از استخدام پیمانی فرد گذشته باشد. 
صدری افزود: شرط دیگر استخدام فرد به صورت پیمانی از طریق آزمون های 
استخدامی است یعنی کسانی که استخدام پیمانی آنها از طریق آزمون نبوده نمی 
توانند از این طریق تغییر وضعیت دهند. وی امتیازات ارزشیابی کارمندان را از دیگر 
شروط تبدیل وضعیت بیان کرد و گفت: افراد باید در سه سال قبل تبدیل وضعیت 

به استخدام رسمی، 80 درصد امتیاز ارزشیابی را به دست آورده باشند.
معاون سرمایه انسانی سازمان اداری و استخدامی افزود: نداشتن محکومیت از نوع 
آنچه در قانون رسیدگی به تخلفات اداری پیش بینی شده، از دیگر شروط تبدیل 

وضعیت کارکنان پیمانی به رسمی است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن از اختصاص دلار 4200 تومانی به 7000 
کالا و تعیین نرخ پایه دلار توافقی از فردا در بورس خبر داد و از خرید4000 
پراید در فاصله زمانی سه ساعته، ثابت بودن قیمت خودرو در کارخانه های داخلی 
و ادعای خوشمزه واردکنندگان خودرو سخن گفت و اعلام کرد که به هیچ 
وجه وزارت صنعت هک شدن سایت ثبت سفارش خودرو را رد نکرده است و 
همچنین عمل وزیر ارتباطات در اعلام اسامی واردکنندگان خوب نبوده که او 

نیز آن را تکرار کند.
محمد شریعتمداری آستانه دهمین روز از تیرماه سال 1397 و به مناسبت 
روز صنعت و معدن،  درنشست خبری با خبرنگاران قرار گرفت تا به سوالات 
آنها پاسخ دهد. این نخستین باری است که پس از گرفتن رای اعتماد به وی از 
مجلس شورای اسلامی که  با بیان این که باید از ظرفیت  خالی واحدهای تولیدی 
در شرایط فعلی به نحو مطلوب استفاده کرد، گفت: با افزایش میزان بهره وری 
و کاهش هزینه های تولید و نیز استفاده از ظرفیت خالی واحدهای تولیدی در 
شرایط فعلی که با تحریم مواجه هستیم، می توانیم در راستای بهبود وضعیت 

گام برداریم.
وی با اشاره به این که دولت در زمان روی کار آمدن در سال 1392 با مساله 
عدم قطعیت مواجه بود و در شرایط خاص اقتصادی روی کار آمد، اظهار کرد: در 
حالی که قیمت دلار قریب به 300 درصد رشد کرده بود، شاهد بازگشت آرامش 

در بازار ایران و نیز بازگشت قطعیت در سیاست خارجی بودیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: در ایام اخیر با روی کار آمدن قلدری به 
نام ترامپ در عرصه بین المللی، وی در تلاش است تمام نسخه های سیاسی 
را تخریب کند و نوک پیکان به سمت اقتصاد ایران رفته است تا با کاهش 
درآمدهای نفتی و نیز ایجاد شرایط بد اقتصادی وضعیت را به گونه ای پیش ببرد 

که مردم پول نداشته باشند نان بخرند.
*"پراید" زمانی جوان رعنایی بود

وی با اعلام اینکه میزان تولید خودرو در کشور نسبت به سال قبل 24 درصد 
رشد داشته است و میزان فروش و صدور فاکتور نیز برای خودروها افزایش 
یافته است، بیان کرد: با ایجاد انتظارات عقلایی منفی، حرکت به سمت خرید 
غیرمنطقی خودرو طراحی شد که ممکن است در مورد برخی کالاهای دیگر نیز 
رخ دهد، باید بدانیم که خودرو، طلا و ارز نیست و کالای سرمایه ای است که باید 

با آن برخورد منطقی صورت گیرد.
وزیر صنعت گفت: پراید در دوران خود جوان رعنایی بود که اکنون از پا افتاده 
و باید جای خود را به خودروی جوان و رعنای دیگری بدهد. اما قابل توجه است 
که در همین چند روز آشفتگی بازار پول، حدود 4000 دستگاه در فاصله زمانی 
سه ساعته خریداری شد که رقمی معادل 250 میلیارد تومان بود و این رقم از 
سوی مردم پرداخت شده و خرید کارتکسی هم نبوده است؛ بلکه خرید قطعی و 

با کارت شهروندی صورت گرفته است.
*تا ریال آخر از حلقوم افراد خاطی بیرون می کشیم

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: با بررسی های صورت گرفته روی مجموعه 
واردات خودرو، کشف کردیم که 6481 فقره خودرو بر اساس اعلام رسمی 
حراست وزارت صنعت، معدن و تجارت در مجموعه نظام تجاری کشور وارد 
وزارت  به  فورا  بنابراین  است؛  نبوده  آزاد  ثبت سفارش  ایام،  آن  شده که در 
اطلاعات، تعزیرات حکومتی و گمرک موضوع را اعلام کردیم. در مورد 4500 
دستگاه توقف عملیات ترخیص صورت گرفته و در مورد مابقی 1900 دستگاه، 
شناسه های وارداتی را در اختیار دستگاه های نظارتی گذاشته ایم و باید تا ریال 

آخر از حلقوم افراد خاطی بیرون کشیده شود.
شریعتمداری تاکید کرد: باید با تمامی کسانی که تخلف کرده اند برخورد شود. 
حتی اگر در نظام دولتی هم فرد فاسدی بوده است باید با آن برخورد شود و حتما 
باید این برخورد صورت گیرد. هر روز در گوشه ای یک حرف مبهم می زنند که 
بازار را دچار تشنج می کنند و این در حالی است که اسناد موجود است؛ بنابراین 

باید حرف ها را پیش از گفته شدن، بررسی کرد.
وی با تاکید بر اینکه سیاست ارزی کشور، اعلام یک نرخ ثابت در شروع بود 
که بعدا با تغییر نسبت به تفاضل تورم داخلی و خارجی تغییر کرد، گفت: این در 
حالی است که بانک مرکزی تا پیش از آن مداخلات زیادی در بازار داشت اما این 
آرایش جدید آرایش خواسته نیست، بلکه در شرایطی اتخاذ شده که کشور در 

جنگ اقتصادی به سر می برد.
*نمی توانیم اسامی ثبت  سفارش شدگان را افشا کنیم

به گفته شریعتمداری، بانک مرکزی اسامی افرادی که ارز 4200 تومانی را به 
آنها داده شده است را در اختیار دارد؛ بنابراین ما به عنوان وزارت صنعت نمی 
توانیم که ثبت سفارش شدگان را افشا کنیم، چراکه در این صورت به جنگ 
بخش خصوصی رفته ایم. این در حالی است که لیست اعلامی از سوی وزیر 
ارتباطات نیز اسامی افرادی بود که تخصیص ارز داشتند و تامین ارز آنها صورت 
نگرفته بود، ما نمی خواهیم به جنگ اقتصاد کشور برویم و اقتصاد را به هم 
بریزیم، بنابراین با استفاده از نیروی عقل خدادادی، تصمیماتی خواهیم گرفت 

که به صلاح اقتصاد باشد.
وی با تاکید بر اینکه با اعلام اسامی افرادی که ارز 4200 تومانی گرفته و کالا 
وارد کرده اند، مخالفت نیستیم، بیان کرد: موافق دریافت این اسامی از سوی 
نهادهای نظارتی هستیم، اما نکته اینجاست که هر یک از انواع ارز، هزینه مبادله 

متفاوتی دارد و قیمت تمام شده آن را نیز باید بر این مبنا محاسبه کرد.

*ثبت سفارش های تامین مالی نشده کالاهای ممنوعه باطل شد
شریعتمداری ادامه داد: بر این اساس علیرغم مفاد قانونی، واردات کشور در 
برخی کالاهایی که مورد نیاز نیست ممنوع اعلام شد تا شاهد صرفه جویی 2.2 
میلیارد دلاری در واردات خودروهای ساخته شده باشیم. ضمن اینکه کلیه ثبت 

سفارش های تامین مالی نشده در این 1400 قلم کالا نیز باطل شده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت جلسه شورای امنیت ملی، خاطرنشان کرد: برخی 
مطالب ارائه شد که بر مبنای آن شرکای تجاری بزرگ امریکا، از برخورد آمریکا با 
برجام اظهار نگرانی کرده بودند و البته اعلام کرده اند که کنار ایران باقی خواهند 
ماند، ضمن اینکه بسته اتحادیه اروپا نیز برای حمایت از برجام در حال عملیاتی 

شدن است و رئیس جمهور به زودی به اتریش و سوئیس سفر خواهد کرد.
*شرایط را کنترل می کنیم و وضع خوبی ربرای کشور رقم 

خواهد خورد
وی تاکید کرد: شرایط خوبی برای کشور رقم خواهد خورد و شرایط را کنترل 
خواهیم کرد و با توانمندی تولیدکنندگان و صنعتگران کار به خوبی پیش خواهد 

رفت.
شریعتمداری با بیان اینکه در گروه سوم که 20 درصد از منابع صادراتی 
غیرنفتی کشور را برای واردات آن بخش از نیازمندی های کشور اختصاص داده 
ایم و نظر دولت حرکت به سمت یک بازار رقابتی در معامله ارزی است، گفت: 
بر این اساس، مکانیزم بورسی را دنبال می کنیم و صادرکنندگان و واردکنندگان 
ارز را با یک نرخ توافقی اعلام خواهند کرد و به این ترتیب، رفع تعهد ارزی می 
شود، ضمن اینکه واردکننده نیز تا زمانی که گمرک اعلام نکرده است که بر 
مبنای ارز دریافتی از صادرکننده، کالا را وارد کشور خواهد کرد، رفع تعهد ارزی 

نخواهد داشت.
*۱۵ میلیارد دلار ارز صادراتی مشمول عرضه در سامانه نیما نیست

وی ادامه داد: صادرات این گروه از صادرکنندگان که ارز آنها مشمول ارائه در 
سامانه نیما نمی شود، حدود 15 میلیارد دلار است که می تواند در صورت حمایت 

صادرات خود را افزایش دهند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: به همین دلیل دولت مکانیزم عرضه ارز 
صادراتی آنها با نرخ توافقی را در دستور کار قرار داده است. همچنین سیاست 
های کنترل بازار نیز در دستور کار است، به این معنا که وقتی دولت نرخ ارز را 
یکسان اعلام می کند، برخی از نیازمندی های قانونی تامین نشده از سوی دولت 
یا نیازهای غیرقانونی در بازاری خارج از بازار غیرمتشکل پولی شکل می گیرد، 

هرچند نمی توان منکر شکل گیری برخی سوءاستفاده ها شد.
*تغییرات در وزارت صنعت را از رئیس جمهور بپرسید

وی در مورد صحبت های مطرح شده مبنی بر تغییرات در کابینه دولت، اظهار 
کرد: تغییرات در وزارت صنعت را باید از رئیس جمهور سوال کنید.

شریعتمداری تصریح کرد: قیمت بالای تولید در ایران به دلیل مالیات بر ارزش 
افزوده است، در حالیکه برخی از تولیدکنندگان با مشکل تامین سرمایه در 
گردش مواجه هستند و باید از بازار غیرمتشکل پولی تامین مالی کنند که هزینه 
تامین پول آنجا بسیار بالاست و قصد داریم به تولید برای طرح های توسعه ای و 
سرمایه در گردش، یارانه سود تسهیلات از محل بودجه عمومی اختصاص دهیم.
*احتمال تعطیلی برخی واحدهای صنعتی به دلیل بالا بودن مالیات 

بر ارزش افزوده 
وی ادامه داد: سال گذشته 5800 واحد صنعتی جدید پروانه بهره برداری اخذ 
کردند و تعدادی واحد هم تعطیل شدند که علت آن بالا بودن نرخ مالیات بر 
ارزش افزوده، کاهش نقدینگی و سرمایه در گردش است؛ بنابراین برخی از آنها 

نیز ممکن است تعطیل شوند.
*برای ۴۰ هزار واحد صنفی تقاضای پلمب شده است

وزیر صنعت، معدن و تجارت به نظام جدید کنترل بازار اشاره و بیان کرد: بر 
اساس دستور رئیس جمهوری، تنها مرجع قیمت گذاری کالا در کشور سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان است و  این در حالی است که اصناف 
نیز بازار را کنترل می کند. علاوه بر این برای 40 هزار واحد صنفی در کشور 
تقاضای پلمب شده است. پس هر کسی که تخلف کند و کالا را با اجحاف به 
مردم بفروشد، مردم می توانند به سامانه 124 و 135 طرح شکایت کنند؛ هرچند 
خود سازمان ها نیز مسئول هستند که در بازار حضور داشته باشند و مکلف 

هستند که گرانفروشی را کنترل کنند.
شریعتمداری با اشاره به اینکه بخشی از منابع ارزی کشور نفتی است که در 
اختیار کالاهای اساسی قرار خواهد گرفت، اظهار کرد: برخی از نیازمندی های 
تولیدی که باید به دقت مورد تامین قرار گیرد، در اولویت اول قرار می گیرد. 
گروه دوم بخشی از کالاهایی هستند که نرخ دلار برای واردات آن 4200 تومان 
است که البته اکنون به دلیل مابه التفاوت تورم داخلی و خارجی بالا رفته است؛ 

بنابراین آنها نیز ارز دولتی می گیرند.
*ارز دولتی برای واردات به ترتیب ثبت سفارش های اولویت بندی 

شده ارائه می شود
وی ادامه داد: متقاضیانی که ثبت سفارش الکترونیکی صورت می دهند، ضمن 
اینکه بعد از پایشی که صورت گرفت، به دستگاه های ذیربط ارجاع داده می 
شوند و بعد از اینکه تائید شد به حوزه تامین ارز به بانک ارجاع داده می شوند 
و تخصیص به ترتیب ثبت سفارش های واصله که اولویت بندی شده است، 

تامین می شود.

وزیر صنعت، معدن وتجارت با بیان اینکه ارز تخصیص داده می شود و ریال آن تامین 
می شود، گفت: بنابراین واردکننده تعهد می دهد که این میزان کالا وارد کند و روی نرخ 

نیز نظارت کافی صورت می گیرد؛ هرچند برخی سوءاستفاده ها نیز صورت می گیرد.
*مردم حریص ایجاد شغل و تولید هستند

وی در ادامه به صادرات غیرنفتی کشور اشاره کرد و گفت: با رشد 21.9 
درصدی صادرات غیرنفتی در ماه های ابتدایی سال جاری مواجه بودیم و اگر 
دست صادرکننده را باز بگذاریم، صادرات افزایش خواهد یافت. بنابراین با همه 
عدم قطعیت ها و فشارهای وارده از خارج، مردم به دلیل اینکه حریص به ایجاد 
اشتغال و علاقمند به کار و تولید هستند، در دو ماهه سال جاری 22.2 درصد از 
نظر تعداد، برای تاسیس واحدهای صنعتی جدید تقاضا در سازمان های صنعت، 

معدن و تجارت به ثبت رسیده است.
*۷۰۰۰ کالا شامل دلار ۴۲۰۰ تومانی می شود

شریعتمداری با اشاره به اینکه برای کالاهای مواد اولیه تولید نیز سقف در نظر 
گرفته شده است که هر دستگاه سهمیه ارز خاص خود را دارد، خاطرنشان کرد: 
در گروه دوم نیز ارز مورد نیاز از طریق کالاهای صادراتی عمدتا دولتی، تامین 
می شود. در عین حال تا زمانی که گروه بندی کالایی نشده و البته آمریکا نیز از 
برجام خارج نشده بود، همه کالاهایی که ثبت سفارش می شد، مسیر تامین ارز 
را طی می کرد و واردات موبایل نیز به این صورت بود. ضمن این که 7000 قلم 

تعرفه نیز شامل دریافت ارز 4200 تومان شده است.
شریعتمداری افزود: بانک مرکزی محدودیت هایی داشت که برخی از کالاها 
در نوبت قرار گرفته بودند؛ بنابراین 75 میلیون یورو اعتبار به واردات موبایل 
تخصیص داده شده است که افرادی که این ارز را دریافت کرده اند، اسامی آنها 

اعلام شد و هر شرکتی که گران فروشی کرده باشد با او برخورد می شود.
*نرخ پایه دلار توسط بخش خصوصی و بورس تعیین می شود

شریعتمداری با بیان اینکه دلار برای صادرکنندگانی که مشمول ارائه ارز خود 
در سامانه نیما نیستند، همان 4200 تومان خواهد بود، گفت: بستر کاملا در 
بورس آماده است و از فردا هم قابلیت اجرایی دارد، اما باید توجه داشت که 
فقط اظهارنامه در بورس معامله می شود و در چارچوب بورس قرار است بخش 
خصوصی و بورس نرخ پایه دلار را تعیین کنند که کشف قیمت با مشارکت دو 
طرف صورت گیرد. این مسئله یک اختیار است و اگر خواستند از طریق بورس 

فعالیت می کنند و اگر نخواستند عده ای از طریق تهاتر کار را پیش می برند.
*به هیچ وجه وزارت صنعت هک شدن سایت ثبت سفارش را رد 

نکرده است!
وی همچنین در خصوص هک شدن سایت وزارت صنعت و مسائل مطرح شده 
در خصوص ثبت سفارش خودرو تاکید کرد: به هیچ وجه وزارت صنعت هک 
شدن سایت ثبت سفارش را رد نکرده است. در حالیکه 6481 خودرو غیرقانونی 
وارد کشور شده این رقم توسط مراجع قضایی 5000 خودرو اعلام شد. ما هیچ 
نظر منفی روی این مسئله نداریم و  عقلمان پاره سنگ برنمی دارد و خودمان 
نیز تخلف را شناسایی کرده و آی پی های مربوطه را به دستگاه های نظارتی 

ارائه کردیم.
*عمل وزیر ارتباطات خوب نبود که آن را تکرار کنم!

شریعتمداری ادامه داد: اگر فردی دستگیر شده است که ارتباطی با داخل دارد 
باید مشخص شود و تا آخرین لحظه با متخلفان ثبت سفارش واردات خودرو 
برخورد خواهیم کرد، این در حالی است که عمل وزیر ارتباطات خوب نبود و 

باعث به هم ریختگی بازار شد؛ کار خوبی نبود که من آن را تکرار کنم.
*"پژو" و "رنو" هنوز خروج رسمی خود را اعلام نکرده اند

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر ادامه همکاری با شرکت های خودروسازی پژو و 
رنو، بیان کرد: پژو و رنو هنوز خروج خود را به صورت رسمی اعلام نکرده اند. این 
دو شرکت در ایران سرمایه گذاری کرده و این در حالی است که 170 میلیون 
دلار آورده در ایران دارند؛ بنابراین علاقمند به ادامه کار هستند و حتی میزان 
معاملات آنها با آمریکا محدود است، اما اگر مشمول تحریم ثانویه باشند، ممکن 

است با ایران قطع همکاری کنند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: خودروسازان به سمت جایگزینی شرکا 
اقدام کرده اند، این در حالی است که تحریم خودرو این بار جزو اولین تحریم 
های آمریکا بود؛ بنابراین می خواهند اشتغال ایران را در صنعت خودرو کاهش 

داده اما باید به آن ها بگوییم که در این امر موفق نخواهند بود.
شریعتمداری با بیان اینکه غرامت پژو دفعه قبل پرداخت شد و این بار هم زیان 
آن را پرداخت خواهیم کرد، تاکید کرد: تلاش می کنیم از روش های دیگر ایکاپ 

را با خودروهای جدید جایگزین کنیم.
*تفکیک وزارت صنعت، معدن و تجارت منتفی شد

وی همچنین به دستور ویژه رئیس جمهوری برای تامین مواد اولیه و قطعات 
منفصله صنعت خودرو اشاره کرد و گفت: این دستور به بانک مرکزی ابلاغ شده 
است. البته طی این مدت حدود 400 میلیون دلار به قطعه سازان پرداخت شده 
است و تا سقف دو میلیارد دلار با توجه به نوع ارزی که باید ارائه شود، ارز در 

حال تامین و تخصیص است.
شریعتمداری در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اصرار به تفکیک وزارت 
صمعت، معدن و تجارت بیان کرد: طرح تفکیک وزارتخانه ها قبل از شکل گیری 
دولت دوازدهم به مجلس ارائه شده بود، اما بعد از اینکه در مجلس طرح تفکیک 
تصویب نشد، به همان روال قبلی فعالیت می کنیم و تمام تلاش هم این است 

که واحدی ورشکسته نشود.
*ادعای خوشمزه واردکنندگان خودرو!

وی در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر اینکه واردکنندگان خودرو اعلام 
کرده اند که اگر واردات خودرو ممنوع نباشد آن ها با ارز خودشان خودرو را وارد 
می کنند؟ گفت: این یک ادعای خوشمزه است. منشا ارز واردکنندگان که اعلام 
کرده اند با ارز خودشان خودرو وارد می کنند، باید مشخص شود. وقتی ارزی در 
بازار غیرمتشکل پولی ایران خلق نشده است، پس باید از سبد ارزی استفاده کرد 
و منشا این ارز باید مشخص باشد. این چه استدلالی است که واردکنندگان می 

گویند که می خواهند خودرو را با ارز خودشان وارد کنند؟!
*قیمت خودروهای داخلی در کارخانه ها افزایش نیافته است

شریعتمداری همچنین در مورد گرانی این روزهای بازار خودرو، خاطرنشان کرد: 
قیمت کارخانجات خودرو بالا نرفته است. ضمن اینکه به هیچ وجه خودروهای 
وارداتی تنه به تنه خودروهای داخلی نمی زنند. مصرف کنندگان در این رابطه 
کاملا متفاوت هستند و تصمیمی که گرفته شده به نیازهای کشور محصور است 
و به حمایت از تولید داخلی خودرو برنمی گردد که برای خودروسازان داخلی 

ایجاد انحصار کند.
وی همچنین به ارائه دستوری به رئیس سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان مبنی کنترل افزایش قیمت خودروهای داخلی اظهار کرد: 
خودروسازان نمی توانند خودروهای تولیدی را احتکار کنند و مانع عرضه آن 

شوند

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد

خرید ۲۵۰ میلیارد تومان پراید در ۳ ساعت!

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
بموجب اجراییه شماره 960526-96/12/07 - صادره از شعبه دوم اجرا احکام 
مدنی دادگستری شهرستان قم ، محکوم علیه سید مصطفی موسی کاظمی 
فرزند سید احمد به پرداخت 202/364/620- ریال بابت محکوم به  در حق 
محکوم له سید علی نادری و مبلغ 9/000/000 – ریال نیم عشر دولتی در حق 
صندوق دولت محکوم گردیده و با تقاضای آقای سید احمد موسی کاظمی فرزند 
سیدمحمد )شخص ثالث ( یک باب منزل مسکونی واقع در روستای سرخده 
از طریق مرجع انتظامی توقیف ) وفق ماده 101 قانون اجرای احکام مدنی ( 
توقیف گردیده و پس از بازدید کارشناس منتخب اظهار نموده منزل فوق الذکر 
به مساحت 574/10 مترمربع میباشد که در قسمتی از زمین محصور عمارت 
مسکونی در دو طبقه احداث که جمعا به مساحت 142 مترمربع با مصالح آجر و 
سیمان ستون و پل آهنی احداث و در بقیه زمین عملیات تسطیح و تراس بندی و 
اصلاح اراضیو غرس نهال گردیده و با توجه به موقعیت ملک و انشعاب آب و برق و 

گاز یک میلیارد و هشتصد و بیست میلیون ریال ارزیابی گردیده . 
که مقرر گردیده تمامی اموال غیرمنقول فوق الذکر در تاریخ 97/04/28 و ساعت 
11/30 الی 12/00 به آدرس قم ،بخش خلجستان ،دادگاه عمومی شهر دستجرد 
از طریق مزایده به فروش برسد. لذا طالبین می توانند در مدت پنج روز مانده 
به روز مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده فوق الذکر بازدید و سپس 
در صورت تمایل می توانند در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند مورد مزایده 
واگذار می گردد. و ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف 
مدت یکماه دریافت می گردد و کلیه هزینه های مربوطه به عهده برنده مزایده 
می باشد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های کثیرالانتشار درج می گردد 

. )م الف 1661(
مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش خلجستان

 رییس اتاق بازرگانی ایران گفت: حرکت به سمت قراردادهای تجارت ترجیحی 
با کشورهای همسایه یکی از راه های سهل الوصول گذر از شرایط تحریم های پیش 

رو است.
غلامحسین شافعی، با تاکید بر لزوم حمایت از صادرات، اظهار داشت: یکی از 
مشکلات اساسی که در رقابت با سایر کشورها داریم، موضوع قیمت تمام شده 
کالا است که به دلایل مختلفی از این نظر دچار مشکلات جدی شده ایم و از 
طرفی به دلیل فرسودگی ماشین آلات بخش تولید و شکافی که در مقایسه با 
سایر دنیا از نظر تکنولوژی در بخش تولید ایجاد شده، به لحاظ کیفیت دچار 

مشکلاتی هستیم.

شافعی با بیان اینکه در چنین شرایطی و بر اساس تجربیات سایر کشورها، 
نیازمند حمایت جدی از صادرات برای گرفتن کرسی ثابت در بازارهای دنیا 
هستیم، ادامه داد: در شرایط جدید که موضوع تحریم امری بسیار حیاتی است 
و احتمال دارد درآمدهای نفتی تزلزل داشته باشد، صادرات می تواند جایگزین 

مناسبی برای درآمدهای نفتی شود.
وی با اشاره به اقدامات انجام شده در این زمینه تصریح کرد: وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و اتاق بازرگانی موضوع برقراری مشوق های صادراتی را از مدت ها 
قبل مورد پیگیری قرار داده اند که خوشبختانه این موضوع مورد توجه جدی قرار 
گرفته و سال 97 منابع خوبی برای حمایت از صادرات و مشوق های صادراتی 
پیش بینی شده که به طور حتم در روند صادرات کشور تاثیر مثبتی خواهد داشت.

تاین مقام مسوول خاطرنشان کرد: اکنون که به دلیل نبودن روابط بانکی و 
بیمه ای مناسب با سایر کشورها بین 5 تا 15 درصد هزینه اضافه برای انتقال منابع 
حاصل از صادرات به داخل کشور پرداخت می کنیم که اگر جبران این هزینه های 
اضافه ناخواسته از سوی دولت مورد توجه قرار گیرد، می توانیم جایگاه خوبی در 

صادرات غیرنفتی داشته باشیم.
رییس اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد: علاوه بر آن توجه به کشورهای همسایه 
موضوع بسیار مهمی است و با توجه به محدودیت هایی که پیش رو داریم شاید 
حرکت به سمت قراردادهای تجارت ترجیحی با کشورهای همسایه یکی از 

راه های سهل الوصول گذر از شرایط پیش رو باشد.
وی با بیان اینکه این موضوع به عنوان پیشنهاد ارائه شده و انشاءالله مورد 
توجه قرار می گیرد، افزود: توجه خاص به افزایش مبادلات اقتصادی با کشورهای 

همسایه را به عنوان سیاست جدی پیگیری خواهیم کرد.

رییس اتاق بازرگانی ایران؛

تجارتترجیحیباهمسایگانعبورازتحریمراتسهیلمیکند
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 همه فکر می کردند زنگ تفریح اسپانیا و پرتغال می شویم

 سلطانی فر: تاریخی ترین نتیجه جام جهانی را کسب کردیم
وزیر ورزش و جوانان گفت: تیم ملی ایران با حمایت مردم، عظم و اراده ای ویژه را 

به کار بستند و تلاش کردند تا از حیثیت فوتبال کشور دفاع کنند.
مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان در مصاحبه با رادیو ورزش اظهار داشت: 
بیستمین سالگرد تاسیس رادیو ورزش را به مردم، جامعه ورزشی و اصحاب رسانه 
تبریک و تهنیت می گویم. امیدوارم روز به روز کیفیت برنامه های این شبکه افزایش 
یافته و مسائل کارشناسی و مباحثی که مطرح می شود از عمق بیشتری برخوردار 
شود و در ایجاد شور و شعف و نشاط برای مردم نیز تاثیرات مثبت بیشتری داشته 

باشد.
وی تاکید کرد: موفقیت بزرگ تیم ملی فوتبال ایران در بازی های جام جهانی 
روسیه را به مردم ایران تبریک می گویم. این دوره ما در گروه بسیار دشواری 

متشکل از قهرمانان قاره های مختلف و تورنمنت های مختلف قرار داشتیم.
سلطانی فر افزود: زمانی که این قرعه دشوار نصیب ما شد بسیاری بر این باور 
بودند که حضور ما در جام جهانی روسیه به منزله زنگ تفریحی برای تیم های 
بزرگ جهان خواهد بود. تیم ملی ایران با حمایت مردم، عظم و اراده ای ویژه را به 
کار بستند و تلاش کردند تا از حیثیت فوتبال کشور دفاع کنند. با عنایت خدا، 
مسئولان ورزش کشور و فدراسیون فوتبال با همراهی مردم، حمایت های لازم و 
هماهنگی های لازم و تدارکات مورد نیاز را فراهم کردند تا ما بتوانیم تاریخی ترین 
نتایج فوتبال کشور در 5 دوره حضور در جام جهانی را کسب کنیم و موجب عزت 

و افتخار برای همه ایرانیان شویم.
وی تصریح کرد: ملی پوشان کشورمان در جام جهانی فوتبال کاری کردند که 
همه دنیا در مقابل آنها سر تعظیم فرود بیاورند و برای جوانان ایرانی ارزش ویژه ای 
قائل شوند. در این دوره در رنکینگ فیفا پرتغال چهارم، اسپانیا هشتم و ما سی و 
هفتم بودیم و از لحاظ ارزش قیمتی بازیکنان نیز بازیکنان پرتقال و اسپانیا 15 تا 
25 برابر بازیکنان ما ارزش قیمتی داشتند. در این شرایط نابرابر ما با عزم و اراده 
خاص و وحدت و هماهنگی و تلاش ویژه توانستیم تدارک خوبی را فراهم آوریم و 
با تلاش کادر مربیگری و همت و از خود گذشتگی تک تک بازیکنانمان، نتایجی 

تاریخی به دست آمد.
وزیر ورزش گفت: امروز کشور ما در رده بندی تیم های مختلف حاضر در جام 
جهانی که اعلام شد، در میان 32 تیم رتبه 18 را کسب کرد. 16 تیم به مرحله 

بعدی صعود کردند و ما تنها دو پله با صعود فاصله داشتیم. ما چهار امتیاز کسب 
کردیم در حالی که امروز آرژانتین و ژاپن 4 امتیازی به مرحله بعدی صعود کردند 

و تیم های بزرگی نظیر آلمان حذف شدند.
وی درخصوص بازی های آسیایی 2018 اندونزی تصریح کرد: یکی از مهمترین 
رویدادهای ورزشی که پس از المپیک و جام جهانی فوتبال در آن حاضر می شویم، 
بازی های آسیایی است.ما ستاد عالی برنامه ریزی برای حضور در بازی های آسیایی 

جاکارتا و المپیک 2020 بیش را از یک سال قبل تشکیل داده ایم.
سلطانی فر تاکید کرد: این ستاد با دقت ویژه ای عملکرد تک تک فدراسیون ها را 
مورد بررسی و ارزیابی قرار می دهد. نتایجی که در گذشته کسب کرده اند، عملکرد 
آنها در بازی های آسیایی پیشین، آمادگی آنها برای حضور در این دوره از جمله 
مواری است که در بررسی های ما مورد ارزیابی قرار گرفت تا بتوانیم مجموعه 
بزرگی از ورزشکاران و مربیان مختلف در رشته های مختلف را انتخاب کردیم 
تا شرکت موثر و آبرومندی در این بازی ها داشته باشیم. وی افزود:در بازی های 
آسیایی همواره سه کشور ژاپن ،چین و کره جنوبی سه رتبه نخست را به خود 
اختصاص داده اند و برای رتبه های چهارم تا ششم، میان سایر قدرت های آسیایی 
از جمله ایران، قزاقستان، ازبکستان، تایلند و هند رقابتی سنگین شکل می گیرد. در 
این دوره که اندونزی میزبان بازی هاست، با افزودن ورزش هایی که در آن موفق تر 

است به مجموع بازی ها به جمع رقبای ما اضافه شده است.
وزیر ورزش تاکید کرد: با وحدت و هماهنگی و همدلی و با به صحنه کشاندن 
قهرمانان و ورزشکاران کشورمان همانگونه که در جام جهانی روسیه از حیثیت 
فوتبال کشور دفاع کردیم، از موقعیت ورزش کشورمان در آسیا دفاع می کنیم. 
حضور مقتدرانه اعضای تیم ملی فوتبال به قدری موثر و تلاش آنها چشمگیر بود 
که برای نخستین بار مقام معظم رهبری حتی در باخت تیم ملی نیز پیام تشکر 
صادر و از تلاش فرزندان خود قدر دانی کردند.همانطور که در سه مسابقه قبلی 
تیم ملی فوتبال، مردم از تلاش و کوشش بازیکنان شاد شدند امیدواریم از این روز 
های خوش باز هم در آینده داشته باشیم و پرچم کشورمان بارها به اهتزاز درآید.

آخر قصه تیم ملی در جام جهانی آنقدر که فکر می کردیم 
خوش نبود. مجادله لفظی کی روش و برانکو و خداحافظی دو 

مهاجم تیم ملی کام هواداران را تلخ کرد.
از  نارضایتی اش  تهران  به  رسیدن  محض  به  گوچی 
تصور  ولی  آورد،  زبان  به  مستقیم  غیر  را  نیمکت نشینی 
نمی شد که ناراحتی اش به قدری زیاد باشد که تصمیم به 
خداحافظی بگیرد.با این حال تصمیم مهاجم هیرنفین تا 
حدودی قابل درک است. او متوجه شد که در سلسله  مراتب 
کی روش مثل گذشته اولویت ندارد و از این به بعد هم اگر 
اوضاع برایش بدتر نشود، بهتر نخواهد شد. تیم ملی در خط 
حمله ترافیک شدیدی دارد و مهاجمی مثل کاوه رضایی 
هم پشت خط است. گوچی متوجه شد که در اردوهای آتی 
ممکن است دعوت نشود یا در بهترین حالت دقایق کمی 

به زمین برود.
سفرهای طولانی به تهران در طول فصل می تواند به فوتبال 
باشگاهی و زندگی شخصی او لطمه بزند و لابد به این نتیجه 
رسیده که برای چند دقیقه بازی احتمالی چنین مرارتی را 

به جان نخرد.
مشابه تصمیم قوچان نژاد را بارها در فوتبال اروپا دیده ایم. 
ترجیح  می کنند،  عبور  سالگی  مرز 30  از  که  بازیکنانی 
می دهند به جنگ زمان و رقیبان جوانتر نروند و انرژی و 
تمرکزشان را روی فوتبال باشگاهی بگذارند. خداحافظی به 
موقع نیاز به اراده و هوشی دارد که در هر بازیکنی نمی بینیم 
و ماندن بیش از اندازه در تیم ملی ریسک بزرگی است که 

می تواند دستاوردهای قبلی را هم بر باد دهد.
بیشتر  و  کاملا عجیب   آزمون  تصمیم سردار  در عوض 
احساسی بود و در واکنش های بعدی اش نشانه های پشیمانی 

آشکار است.
با این حال نارضایتی هر دو مهاجم ریشه مشترکی دارد و به سبک بازی تیم ملی برمی گردد. اولویت کی روش بلوک دفاعی 
منسجمی است که در آن هر سه مهاجم تیم ملی وظایف دفاعی سنگینی دارند و بخش زیادی از انرژی شان صرف کمک به 

هافبک ها و مدافعان می شود.
در این روش موقعیت های گلزنی کمی به وجود می آید و مهاجمان فرصت کمی برای درخشش و ستاره شدن دارند. در 
مسابقات سنگینی مثل جام جهانی ماموریت دفاعی مهاجمان تیم ملی در مقایسه با مسابقات قاره ای سخت تر است. کی روش 
به همین خاطر ترجیح داد در هر سه بازی از مهاجمان تنومندتری مثل آزمون، طارمی و انصاری فرد استفاده کند و قدوس و 

قوچان نژاد فرصت خیلی کمتری برای بازی داشتند.
مهاجمان تیم ملی در این روش فشار زیادی تحمل می کنند، در حالی که شاید کارشان خیلی به چشم نیاید و فرصت زیادی 

برای حضور در محوطه جریمه حریف، جایی که مربوط به تخصص اصلی شان است، پیدا نکنند.

مهدی ترابی ستاره دیگری است که برانکو ایوانکوویچ و پرسپولیس 
برای فصل هجدهم زیر نظر دارند و به دنبال انجام مقدمات حضورش 

در این تیم هستند.
 مهدی ترابی، ستاره دو فصل اخیر فوتبال ایران که روزهای درخشانی 
را در تیم امید، سایپا و تیم ملی پشت سر گذاشته، از چندی پیش مورد 
توجه تیم های بزرگ فوتبال ایران قرار گرفته است. در این راه پرسپولیس 
علیرغم محرومیت از نقل و انتقالات همچنان مایل است شرایط این 

انتقال بزرگ را برای خود شکل دهد.
در این رابطه شنیده می شود جلساتی طی روزهای اخیر میان رضا 
درویش و حمیدرضا گرشاسبی به عنوان مدیران دو باشگاه انجام شده 
و طرفین به توافق در رابطه با این انتقال دست یافته اند. درویش در این 
رابطه به خبرنگار ما می گوید: هنوز خبر جدیدی اتفاق نیفتاده است و 
همه چیز به همان صحبت های قبلی بازمی گردد. بنده به آقای گرشاسبی 
هم گفتم که با بازگشت مهدی ترابی و صحبت با ایشان در صورتی که 
توافق کنند این انتقال انجام خواهد شد. فعلا که تیم ملی به تازگی 
بازگشته و هنوز فرصتی برای جلسه نداشتیم و او در حال استراحت است.

شایعه دیگر در مورد این انتقال به درخواست باشگاه سایپا برای در 
اختیار گرفتن یکی از هافبک های پرسپولیس برای نهایی شدن این 
انتقال است. موضوعی که درویش آن را تکذیب می کند: این را در فضای 
مجازی خواندم و چند نفر از دوستان همکارتان نیز طی ساعات اخیر در 
تماس با بنده گفتند. من همانطور که گفتم هیچ توافقی در این رابطه 
نداشتیم و همه چیز به بعد از جلسه با مهدی ترابی بازمی گردد و باید 

ببینیم نظر او برای این انتقال چیست.
پرسپولیس از نقل و انتقالات تابستانی محروم است و در صورتی که 
مهدی ترابی توافق خود را برای این انتقال صورت دهد باید چه تصمیمی 
در رابطه با حضور در تمرینات پرسپولیس یا همکاری با سایپا تا نیم 
فصل بگیرد؟ درویش همان صحبت های خود را ادامه می دهد و هیچ 
چیز را برای این مساله قطعی نمی داند: ما با مدیران پرسپولیس نه اکنون 
که از چندی قبل صحبت کردیم و به جایی رسیدیم که اکنون ترابی باید نظرش را بگوید. ما هیچ صحبتی هم برای انتقال بازیکنی از 

پرسپولیس به تیم ما نداشتیم. باید منتظر ماند تا ترابی در جلسه نظرش را بگوید.
باشگاه پرسپولیس علیرغم محرومیت از نقل و انتقالات برای حضوری موفق در ادامه مسیر لیگ برتر و آسیا و بهره بردن از بازیکنان 
مدنظر برانکو ایوانکوویچ تا این لحظه با مهدی شیری، مهدی شریفی، سعید کریمی قرارداد بسته و گفته می شود سروش رفیعی نیز به 

توافقات مثبتی برای حضور در این تیم و بازپس گیری پیراهن خاطره انگیز شماره هفت دست یافته است.
آنها در فصل آینده قادر خواهند بود امید عالیشاه را نیز در اختیار داشته باشند تا بخش عمده ای از ضعف این تیم با خروج بازیکنانی 
مثل صادق محرمی، فرشاد احمدزاده و محسن مسلمان پوشش داده شود. تمدید قرارداد با احمد نوراللهی، شجاع خلیل زاده، محمد 
انصاری، سیامک نعمتی و علی علیپور نیز بخش دیگری از فعالیت مدیران باشگاه برای حفظ اسکلت تیم و حضوری موفق در فصل 

آینده بوده است.

 سیستمی که مهاجمان را عذاب می دهد

رازنامکشوفخداحافظیسرداروگوچی!
 بررسی راه های انتقال ستاره نارنجی به اردوگاه سرخ

مهدیترابیدریکقدمیپرسپولیس

 جلسه کادرفنی در رستوران ژاپنی

تاج:نگرانقراردادکیروشنباشید
کادرفنی تیم ملی از زمان بازگشت به ایران شرایط متفاوتی را تجربه کرده است.

با آغاز مجادلات شدید میان سرمربی تیم ملی و سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس و تاثیر 
این درگیری لفظی در فضای کلی فوتبال ایران شایعاتی مبنی بر ترک پست از سوی 
کی روش به گوش می رسد. نزدیکان کی روش با اشاره به نارضایتی سرمربی تیم ملی از 
روند آماده سازی پیش از جام جهانی احتمال تکرار این مساله را عامل اصلی خداحافظی 
کارلوس کی روش از سوی تیم ملی بر می شمارند. این در شرایطی است که فعلا کی 
روش مطالبات خود را در دو جبهه پیش می برد؛ ابتدا پاسخ به برانکو ایوانکوویچ سرمربی 
پرسپولیس که حضورش در ایران و ادامه اعتراضاتش برنامه های کی روش را تحت تاثیر 
خود قرار خواهد داد و در مرحله بعد جلب مشارکت هواداران فوتبال برای بهبود وضعیت 
قراردادش با فدراسیون فوتبال ایران که به وی همکاری ای 6 ماهه و تا پایان جام ملت 
های آسیا پیشنهاد داده است. شاید کی روش از این قرارداد 6ماهه چندان راضی نباشد 
اما باتوجه به امیدی که به قهرمانی تیم در جام ملت های آسیا دارد این احتمال زیاد است 
که مشکلی برای این قرارداد وجود نداشته باشد. کنکاش خبرنگار ورزش سه درباره شایعه 
جدایی کی روش به اینجا رسید که او پنجشنبه شب در یک رستوران ژاپنی در شمال 
تهران با دستیارانش جلسه ای برگزار کرده که در آن درباره آینده حضور کادرفنی در ایران 
بحث شده است. در این جلسه که مارکار آقاجانیان، میک مکدرموت، اوسیانو کروز، لوپز و 
سایر همکاران فنی کی روش در آن حضور داشتند دوبحث مطرح شده؛ موضوع اول کار 
در ایران و سپس موضوع مطالبه کادرفنی از فدراسیون فوتبال و گمانه زمانی درباره دریافت 
دستمزدی که هنوز به طور کامل دریافت نشده است. جالب اینکه یکی از اعضای کادر در 
گفت و گو با شهروندی که از وی درباره آینده کی روش سوال کرده بود اینطور جواب داده 
که سرمربی تیم ملی تمایلی به ادامه کار در ایران ندارد مگر آنکه فدراسیون این تضمین 
را بدهد که برنامه او را برای جام ملت ها به صورت تمام و کمال اجرا خواهد کرد و هیچ 
مانعی در این راه به وجود نخواهد آمد. همچنین کی روش از اتفاقات پیش آمده و صحبت 
های برانکو ایوانکوویچ به شدت عصبانی است حتی قصد داشته پنجشنبه شب به جای 
این جلسه در برنامه عادل فردوسی پور حضور پیدا کند که این مساله در نهایت اتفاق نمی 
افتاد تا دوباره جنجال جدیدی در فضای فوتبال ایران بالا نگیرد. اما باتوجه به جمیع حرف 
ها و نامشخص بودن ادامه کار کی روش در ایران، این انتظار از فدراسیون فوتبال می رود 
که به سرعت در این باره اعلام نظر رسمی کند. اتفاقی که تا به حال رخ نداده اما مهدی 
تاج رئیس فدراسیون فوتبال در گفت و گو با سردبیر ورزش سه تاکید می کند که قرارداد 
با کی روش منعقد خواهد شد. تاج قبلا اعلام کرده بود با کی روش به توافق دست یافته 
تا با او تا پایان جام ملت های آسیا ادامه دهد. تاج همچنین به لزوم فضای آرام در فوتبال 
ایران و عدم تخریب ذهنیت مناسب مردم تاکید کرد و به نظر می رسد هر دو مربی ملی 

و باشگاهی پرسپولیس با اخطاری جدی در این زمینه مواجه شوند.

طالب لو: 

مسئولاناستقلالگفتندچونحاشیهدرست
نمیکنیطلبترانمیدهیم!

دروازه بان پیشین استقلال تهران گفت: مسئولان باشگاه استقلال مدتی پیش به من 
گفتند که چون با مصاحبه کردن حاشیه درست نمی کنی، طلبت را نمی دهیم.

وحید طالب لو در مورد وضعیت فعلی خودش و اینکه آیا همچنان قصد بازی کردن دارد 
یا خیر، گفت: من تمرینات انفرادی ام را دنبال می کنم تا از آمادگی بدنی دور نباشم. قبلًا 
هم یکی دو پیشنهاد داشتم که مورد پسندم نبود، ولی اگر پیشنهاد خوبی برسد قطعاً به 
آن فکر خواهم کرد. وی با اشاره به حکم کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال و محکومیت 
باشگاه استقلال برای پرداخت طلبش خاطر نشان کرد: من دوست نداشتم کار به اینجا 
بکشد، ولی واقعیت این است که برای گرفتن طلبم فقط وعده و وعید شنیدم و کار به 
جایی رسید که از لحاظ قانونی اقدام کنم. من بیشتر از یک دهه برای استقلال صادقانه 
تلاش کردم، ولی نمی دانم چرا برای گرفتن حقم چنین شرایطی ایجاد شد و از سال های 
گذشته هنوز طلبم را پرداخت نکرده اند. این در حالی است که خودتان می بینید ارزش 
پول چقدر پایین آمده است. من فقط بابت سال 90 مبلغ 300 میلیون تومان از باشگاه 
می خواهم که این پول آن زمان 300 هزار دلار بود ولی الان 40 هزار دلار هم نمی شود.

دروازه بان پیشین استقلال تهران همچنین تصریح کرد: با اینکه حکم هم به سود من 
صادر شده است، ولی هنوز طلبم را دریافت نکرده ام. جالب اینجاست که مدتی پیش 
وقتی با مسئولان استقلال برای گرفتن طلبم صحبت می کردم، آنها به من گفتند که 
چون برای باشگاه حاشیه درست نمی کنی و اهل مصاحبه کردن نیستی، طلبت را 
نمی دهیم! آنها گفتند که اول طلب آنهایی را می دهند که سروصدا ایجاد می کنند! این 
مسائل واقعاً عجیب است و نمی دانم چه باید بگویم.  طالب لو با اشاره به نتایج تیم ملی 
ایران در جام جهانی 2018 روسیه گفت: تیم ملی عملکرد خوبی داشت و حتی صعود 
نکردن به مرحله حذفی، باعث نمی شود که تلاش و زحمات بازیکنان و کادر فنی نادیده 
گرفته شود. نکته مهم این بود که بچه ها در هر سه بازی جنگنده و باتعصب بازی کردند 

و نهایت تلاش شان را به کار گرفتند تا مردم ایران را خوشحال کنند.

شفر۵بازیکنتیمشرانخواست!
سرمربی تیم فوتبال استقلال محترمانه پنج بازیکن تیمش را از حضور در تمرینات منع 
کرد.  مسئولان باشگاه استقلال در غیاب وینفرد شفر بازیکنان جوان زیادی را به خدمت 
گرفته اند تا این نفرات جزو سهمیه های جوانان و امید استقلال در لیگ هجدهم باشند، 
اما به نظر می آید همه این نفرات در لیست خرید شفر نبودند، چرا که این مربی اجازه 
تمرین به تعدادی از نفرات جدید تیمش نداده است. محمدمهدی طاهری، امید سام کن، 
امیرمحمد زالی، ابولفضل محمدحسنی و شاهین طاهرخانی؛ نفراتی هستند که شفر به 
آنها دیگر اجازه تمرین با تیم بزرگسالان استقلال را نداده و آنها را در اختیار باشگاهش 
قرار داده است. با توجه به اینکه این بازیکنان قرارداد پنج ساله با باشگاه استقلال دارند 
می توانند در تیم امید آبی پوشان به میدان بروند یا اینکه به صورت قرضی راهی تیم 
دیگری شوند. احتمال اینکه شفر در روز های آینده تعدادی دیگر از بازیکنان جدید 

تیمش را از حضور در تمرینات تیم بزرگسالان منع کند وجود دارد.

جامجهانی۲۰۱۸بدوندوپینگ
مسئولان فیفا اعلام کردند که هیچ دوپینگ مثبتی در جام جهانی 2018 روسیه 
ثبت نشده است. مسئولان ضد دوپینگ فدراسیون جهانی فوتبال اعلام کردند که هیچ 
دوپینگ مثبت و عمل خلاف قوانین ضد دوپینگ در بازی های جام جهانی امسال ثبت 
نشده است. یکی از مسئولان ضد دوپینگ فیفا در این باره، اظهار کرد: ما بیش از دو هزار 
و 700 تست برای این بازی ها گرفتیم. هر کدام از بازیکنانی که در جام جهانی حضور 
دارند حداقل یک بار تست داده اند. ما در هر بازی حداقل از چهار بازیکن تست گرفته ایم. 

همه نمونه ها برای وادا فرستاده شده است و هیچ نمونه دوپینگی ثبت نشده است.
هفته  گذشته فیفا در بیانیه ای اعلام کرد که اتهامات مربوط به دوپینگ به بازیکنان تیم  
 ملی روسیه را بررسی کرده است و هیچ نمونه مثبتی مشاهده نشده است. فیفا همچنین 
اعلام کرده است که این نتایج از سوی وادا نیز تایید شده اند. این اولین بار است که روسیه 
میزبان جام جهانی شده است. یازده شهر روسیه میزبان مسابقات جام جهانی امسال 

بودند و 32 تیم فوتبال از کشورهای مختلف در این مسابقات شرکت کردند.

نظر جالب امیری درباره گیج شدن آمرابات: 

مالرهاروغنحیوانیمیخوریم!
با زبان لری به همشهری اش روحیه   از پنالتی رونالدو  فوتبالیست ملی پوش قبل 

داده است. وحید امیری درباره برخورد با آمرابات بازیکن مراکشی به شوخی گفت: ما 
لرستانی ها روغن حیوانی می خوریم و همین سبب می شود که قوی باشیم. وی ادامه داد: 
خودم هم برای بازیکن مراکشی ناراحت شدم و واقعاً هیچ عمدی در کار نبود. امیری در 
ادامه با تمجید از عملکرد همشهری اش)بیرانوند( در جام جهانی بیان کرد: بدون تردید 
علی رضا یکی از بهترین دروازه بانان مرحله گروهی بود و شایستگی های خودش را نشان 
داد. این فوتبالیست لرستانی با اشاره به عکس العمل بیرانوند و گرفتن پنالتی کریستیانو 
رونالدو گفت: یک چیزی به ذهنم آمد و دست و پاهایم سست شده بود و فقط پشت 
محوطه 18 قدم مانده بودم و یک لحظه به علی رضا نگاه کردم و گفتم "برار سیقت بام 
بیرش" داداش فدات شوم بگیرش که خوشبختانه همین طور هم شد. وی اضافه کرد: 
این شاید بهترین اتفاق برای ما لرستانی ها در جام جهانی بود، چون رونالدو که پنج بار 
بهترین بازیکن دنیا شده ناکام ماند. امیری بیان کرد: تمام تلاش ما بالا رفتن پرچم ایران 

بود که خوشبختانه این امر محقق شد و همه از نمایش تیم تمجید کردند.

منتفیشدنحضورسروشرفیعیدرپیکانبه
دلیلمسائلمالی

با وجود تمایل مجید جلالی، باشگاه پیکان به دلیل مسائل مالی نمی تواند سروش 
رفیعی را جذب کند. سروش رفیعی همانگونه که بارها اعلام کرده به دنبال این است که با 
پیراهن پرسپولیس به میدان برود اما به دلیل محرومیت این باشگاه از نقل و انتقالات باید 
تا نیم فصل دوم صبر کند و به همین دلیل باید نیم فصل اول را در تیمی دیگر به میدان 
برود. یکی از تیم هایی که قصد دارد رفیعی را برای نیم فصل در اختیار بگیرد پیکان است. 
مجید جلالی تاکید ویژه ای روی جذب این بازیکن داشته اما اختلاف مالی بین سروش 
و باشگاه پیکان عملا این انتقال را منتفی کرده است. پرداخت درخواست مالی سروش از 
توان باشگاه پیکان خارج است و با این شرایط یکی از گزینه های رفیعی برای بازی کردن 

پیش از نقل و انتقالات زمستانی از بین رفت.

یک نشریه سنگاپوری از ثبات خط دفاعی تیم ملی فوتبال ایران در مسابقات جام جهانی 2018 روسیه تمجید 
کرد.

روزنامه »استریتس تایمز« سنگاپور در گزارشی با عنوان »نبرد تیم های آسیایی در جام جهانی 2018 نشان داد 
که آنها  تنها برای حضور در روسیه به این کشور نرفتند«، در مورد تیم ملی فوتبال کشورمان نوشت: ایران با تداوم 
حضور کادرفنی اش بیشتر از حضور در این رقابت ها لذت برد. کی روش به تیم ملی ثبات دفاعی تزریق کرده که 
این را حتی در گروه دشوار B نشان داد، به طوری که اسپانیا قهرمان جام جهانی 2010 و پرتغال قهرمان یورو 

2016 تنها یکبار موفق به گشودن دروازه ایران شدند.
 ایران که به خاطر انزوای بین المللی نتوانست بازی های دوستانه زیادی را ترتیب دهد، به لطف حضور بازیکنانی 
همچون علیرضا جهانبخش، رضا قوچان نژاد، سردار آزمون و کریم انصاری فرد در خط حمله اعتماد به نفس 
بیشتری پیدا کرده است.   ایران با اعتماد به نفس بازی را از رقبای خود گرفت و پیش از تساوی یک بر یک برابر 
پرتغال که حتی می توانستند باعث اخراج کریستیانو رونالدو شوند و در وقت های تلف شده توسط مهدی طارمی 

هم به گل برتری برسند، در بازی با اسپانیا بدشانس بودند که گل شان به خاطر آفساید پذیرفته نشد.

نام دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران به انتخاب »آسوشیتد پرس« در تیم منتخب مرحله گروهی جام جهانی 2018 روسیه قرار گرفت. 
خبرگزاری »آسوشیتد پرس )AP(« اقدام به معرفی تیم منتخب مرحله گروهی مسابقات جام جهانی 2018 روسیه کرد که نام علیرضا 
بیرانوند از ایران در این تیم با سیستم بازی 3-3-4 قرار دارد. AP نوشت؛ بیرانوند در بازی با مراکش دروازه اش را بسته نگه داشت و در 
بازی با اسپانیا روی بدشانسی گل خورد و در بازی با پرتغال هم پنالتی کریستیانو رونالدو را مهار کرد، این در حالی است در بازی مقابل 

قدرت های شبه جزیره ایبریا )اسپانیا و پرتغال( واکنش های زیادی از خود نشان داد.
تیم منتخب AP به شرح زیر است:

دروازه بان: علیرضا بیرانوند )ایران( مدافعان: کایران تریپیه )انگلیس(، ایوان استرینیچ )کرواسی(، دیه گو گودین )اروگوئه( و آندرس 
گرانکویست )سوئد( هافبک ها: لوکا مودریچ )کرواسی(، فیلیپه کوتینیو )برزیل( و ایسکو )اسپانیا( مهاجمان: هری کین )انگلیس(، کریستیانو 
رونالدو )پرتغال( و روملو لوکاکو )بلژیک( همچنین نشریه معتبر »تلگراف« انگلیس به معرفی 10 بازیکن برتر مرحله گروهی جام بیست ویکم 
پرداخته که نام علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران در کنار بازیکنانی همچون السکاندر گولووین از روسیه، روملو لوکاکو از 
بلژیک، دیه گو گودین از اروگوئه، آندرس گرانکویست از سوئد، کریستیانو رونالدو از پرتغال، فیلیپه کوتینیو از برزیل، ادن ازار از بلژیک، هری 

کین از انگلیس و لوکا مودریچ از کرواسی دیده می شود.

استریتستایمز:ایرانثباتدفاعیاشرادرگروه
دشوارBنشانداد

بیرانونددرتیممنتخب»AP«ودرلیست
۱۰بازیکنبرتر»تلگراف«

مسعودشجاعی:تابتوانمدرخدمتتیمملیهستم
درباره مسائل  ایران می گوید هم چنان دغدغه هایی  فوتبال  تیم   ملی  کاپیتان 
اجتماعی از جمله، حقوق کودکان کار، بانوان و... دارد و از مواضع خودش کوتاه 

نیامده است.
تیم   ملی فوتبال ایران در جام جهانی 2018 روسیه عملکرد قابل قبولی را ارائه 
داد و توانست بهترین نتایج ایران در ادوار جام های جهانی را به دست بیاورد اما 
شاگردان کارلوس کی روش بد شانس بودند و با وجود کسب چهار امتیاز از برترین 
تیم های دنیا نتوانستند به مرحله یک هشتم نهایی رقابت ها صعود کنند. مسعود 
شجاعی، کاپیتان تیم   ملی فوتبال ایران در این رقابت ها رکورد منحصر به فردی را 
در فوتبال ایران ثبت کرد و به تنها بازیکن ایرانی تبدیل شد که توانسته در سه دوره 

جام جهانی به میدان برود.
مسعود شجاعی در گفت وگوی اختصاصی با ایسنا، درباره حضور تیم   ملی ایران 
در این رقابت ها و تجربه او از این مسابقات، صحبت کرد. متن این گفت وگو به این 

شرح است:
* جام جهانی برای تیم   ملی ایران به پایان رسید. بازی های خوبی از سوی 

ایران ارائه شد. نظرتان درباره عملکرد تیم   ملی چیست؟
همان طور که دیدید ما بهترین عملکردمان را ارائه دادیم و فکر می کنم لیاقت مان 
بیشتر از امتیازات و نتایجی بود که در این جام کسب کردیم. همه دنیا احترام 
خاصی برای ما قائل هستند. ما در این مسابقات تاریخ ساز شدیم، چرا که تاکنون 
در جام جهانی چهار امتیاز کسب نکرده بودیم. این در حالی بود که در گروه مرگ 
قرار داشتیم و موفق شدیم چهار امتیاز از رقبای مان به دست بیاوریم. فکر می کنم 
کسب چهار امتیاز در سخت ترین گروه جام جهانی نشان دهنده کیفیت و شایستگی 

بازیکنان تیم   ملی ایران بود.
* به عنوان کاپیتان تیم   ملی کارلوس کی روش اعتقاد زیادی به نقش و 
کاراکتر شما در زمین داسته است ولی با وجود بازی برابر مراکش در دو 

دیدار پایانی تیم   ملی غایب بودید.
من در بازی اول حضور داشتم اما کی روش در تمرینات همه بازیکنان را زیر نظر 

دارد و سعی می کند بهترین بازیکنان را ترکیب یازده نفره تیم   ملی قرار دهد تا به تیم 
کمک کند. من به تصمیم ایشان احترام می گذارم. تلاش کردم در تمرینات خوب 
باشم و به تیم کمک کنم اما در نهایت این مربی تیم است که تصمیم می گیرد که 

چه بازیکنانی در ترکیب تیم   ملی حضور داشته باشند.
* همواره به عنوان بازیکنی شناخته شده اید که دیدگاه های اجتماعی 
پررنگی داشته اید. در یکی از نشست های خبری در جام جهانی روسیه 
خبرنگاری درباره موضوع حضور زنان ایرانی در ورزشگاه ها از شما سوالی 
پرسید، اما شما پاسخ دیپلماتیکی به او دادید، تا جنبه منفی نداشته باشد. 

قبلا به این پاسخ فکر کرده بودی؟
به این موضوع فکر نکرده بودم اما آن قدر تجربه دارم که سوالات را در ذهنم 
آنالیز کنم و بدانم چه جوابی را در کجا بدهم. آن موقع هم این سوال را در شرایطی 
پرسیدند که هم خبرنگاران خارجی حضور داشتند و همین که بازی مهمی در جام 
جهانی داشتیم. فکر نمی کنم آن خبرنگار در آن لحظه هدفی جز به حاشیه بردن 
و به هم ریختن تیم داشته باشد. بهترین جواب را در آن لحظه دادم اما همان طور 
که گفتم بر سر اعتقادات و نظرات خودم هستم و هنوز هم از کودکان کار و سایر 
ایده های اجتماعی ام حمایت می کنم و برای آنها می جنگم و هنوز هم دغدغه  حضور 
بانوان در ورزشگاه ها را دارم و از مواضع خودم کوتاه نمی آیم اما فکر می کنم در آن 
لحظه این موضوع ارتباطی به خبرنگار خارجی نداشت و فکر نمی کنم دغدغه ای 
درباره این موضوع داشته باشد. او جز حاشیه سازی برای تیم   ملی ما هیچ هدف و 

انگیزه ای نداشت.
* با حضور در جام جهانی ۲۰۱8 روسیه به تنها بازیکن ایرانی تبدیل 
شده اید که سه دوره در این رقابت ها حضور داشته است و یک رکورد از 

این حیث ثبت کردید.
دوست داشتم که همیشه یک بازی را ببریم که برای من خیلی ارزشمندتر بود. 
خدا را شکر رکورد ما این بود که بازی را بردیم و رکورد بزرگتر می توانست این باشد 
که تیم ملی به دور بعد صعود کند. اگر پنج بار هم در جام جهانی شرکت می کردم 

صعود به دور بعد برای من ارزشمندتر است. این موضوع فقط در آمار و ارقام و تاریخ 
باقی می ماند و خوشحال هستم و افتخار می کنم که برای سومین بار پیراهن تیم  
 ملی را در جام جهانی بر تن کردم. مهم ترین موضوع برای من این بود که به تیم  

 ملی کمک کنم.
* نام های بزرگی از فوتبال ایران در این رقابت ها از جمله سید جلال 
حسینی ، آندرانیک تیموریان و ... حضور نداشتند. برای خودت تاریخی را 

در نظر گرفته ای تا از تیم   ملی خداحافظی کنی؟
همیشه تلاشم را کرده ام تا از نظر فیزیکی و روحی در بهترین شرایط باقی بمانم تا 
به تیم باشگاهی و تیم   ملی کمک کنم. هر زمان که مربیان صلاح بدانند و احساس 
کنم نمی توانم به تیمم کمک کنم به نظرشان احترام می گذارم. تا جایی که بتوانم از 

نظر فیزیکی و زمانی در سطح فوتبال قرار داشته باشم حتما ادامه  می دهم.
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5 علمیوسلامت

رنگی های پرخاصیت!

قدرتمیوههاوسبزیجاتبنفش
معمولاً بنفش بودن رنگِ میوه ها و سبزیجات نشان دهنده ی وجود آنتوسیانین است. 
مانند دیگر فیتونوترینت ها، بدن شما برای کار کردن به میوه ها و سبزیجات بنفش نیاز 
اساسی ندارد ولی آن ها از سلول های بدنتان در برابر آسیب هایی که منجر به بیماری 
می شوند، مراقبت می کنند و این مهم ترین و اصلی ترین فایده ی آن ها برای بدن شماست.

*آلو سیاه
یکی از معروف ترین میوه های بنفش رنگ آلوسیاه است. در این میوه ها، پررنگ تر بودن 
نشان دهنده ی وجود آنتوسیانین بیشتر در آن هاست. آلوهای رسیده دارای مواد مغذی 
قابل استفاده ی بیشتری هستند و همچنین پوست این آلوها بیست برابر گوشت میانی 

آن ها دارای آنتی اکسیدان است.
*انواع توت ها

با اینکه آنتوسیانین مربوط به رنگ بنفش است اما رنگدانه های میوه از آبی تا قرمز 
می توانند متفاوت باشند. بلوبری، تمشک، ذغال اخته، توت فرنگی، توت سیاه، توت سفید 
و شاتوت همگی دارای خواص یکسانی هستند. بر اساس مطالعات انجام شده روی 
بزرگسالان و کودکان توت ها به بالا رفتن توانایی ذهنی و بهتر شدن حال و هوای شما 
کمک اساسی می کنند. دانشمندان معتقدند که وجود آنتوسیانین باعث عملکرد بهتر 

سلول های مغزی می شوند.
*سیب زمینی بنفش

سیب زمینی هایی با پوست و گوشت بنفش را نیز امتحان کنید. این سیب زمینی ها 
علاوه بر آنتوسیانین دارای خاصیت آنتی اکسیدانی دو تا سه برابر سیب زمینی های سفید 

هستند. سیب زمینی های بنفش غنی از پتاسیم، منیزیم، ویتامین c و فیبر می باشند.
*گیلاس های قرمز

آنتوسیانین هایی که باعث رنگ قرمز تیره ی این گیلاس ها می شوند کمک ویژه ای 
به کاهش فشارخون و سالم نگه داشتن عروق خونی بدن می کنند. گیلاس  همچنین 
باعث بهبود برخی از بیماری ها مثل آرتروز، نقرس و یا وضعیت های دردناک مثل زمانی 
که کریستال ها در پاها و مچ پاهایتان تجمع می کنند، می شود. گیلاس قرمز سرشار از 
مواد مغذی است که به جلوگیری از سرطان، بیماری های قلبی و دیابت کمک می کند.

*انگور
آنتوسیانین موجود در انگورها می تواند باعث به وجود آمدن رنگ های مختلفی از قرمز 
تا سیاه بشود. این یاقوت های آبدار به داشتن رسوراترول معروف اند. به دلیل همراه بودن 
رسوراترول با بعضی از مواد مغذی دیگر در انگور این میوه خاصیتِ محافظت در برابر 
آسیب هایی که منجر به بیماری می شوند را داراست که توجه زیادی را به خود جلب می کند.

*گل کلم بنفش
رنگ سفید گل کلم تنها با یک تک ژن تغیر می کند. این تک ژن باعث جمع شدن 
مقدار بیشتری آنتوسیانین در بافت های گل کلم شده و در نهایت رنگ آن بنفش 
می شود. این گل کلم غنی از مواد مغذی گیاهی، ویتامین C و مواد معدنی است. این 
نوع گل کلم را بخارپز کنید، تفت بدهید یا حتی خام میل کنید تا تمام مواد مغذی ذکر 

شده را دریافت کنید.
*هویج بنفش

این هویج را از فروشگاه مزرعه محلی خود تهیه کنید. آن ها را کباب کنید، ترشی کنید 
یا گریل کنید و میل کنید. با خوردن این نوع هویج علاوه بر آنتوسیانین اضافه، بتاکاروتن 
و انواع دیگر کاروتن ها را که در هویج های نارنجی نیز وجود دارند، دریافت کنید که باعث 

کنترل سرطان و تقویت سیستم ایمنی می شوند.
*کلم قرمز

برای بدن شما راحت تر است که آنتوسیانین موجود در این نوع کلم پخته را استفاده 
کند و زمانی که آن را به عنوان ترشی بخورید بدن شما پروبیوتیک های طبیعی را جذب 
می کند که باعث تغذیه شدن باکتری های مفید روده ی شما می شود. این خاصیت باعث 
می شود که بدن با میکروب ها مقابله و مواد مغذی را جذب کند. همچنین باعث جذب 

بهتر غذا و حتی کنترل اضطراب نیز می شود.
*چغندر

رنگ این چغندرها به دلیل وجود آنتی اکسیدان متفاوتی است که بتالین نامیده 
می شود. همچنین این رنگدانه های زرد و قرمز را در برگ چغندر، ریواس و نوعی قارچ 
هم می توان دید. بتالین وقتی که پخته است راحت تر از آنتوسیانین ها تجزیه می شود پس 
به جای گریل کردن یا کباب کردن، آن ها را بخارپز کنید. چغندر رنگ زیبا و همچنین 
شیرینی دلچسبی به اسموتی های شما می دهد. این نوع سبزیجات برای مغز، قلب و 

تنظیم قند خون مفیدند.
*شیرینی جات بنفش رنگ

مشخص است که رنگ بنفش مواد غذایی فرآوری شده مثل کیک ها و شیرینی ها 
خواص کاملًا یکسانی با میوه های تازه و سبزیجات بنفش ندارند اما از آنتوسیانین ها 
معمولاً برای تیره کردن رنگ بعضی مواد غذایی مانند ژله و آبمیوه ها استفاده می شود. 
مقدار آن ها آنقدری نیست که باعث تغییرات مثبتی در بدن شما شود ولی می توانند 

انتخاب خوبی برای کسانی باشند که از رنگ های مصنوعی دل خوشی ندارند!

صبحناشتابدنتانرااینگونهشگفتزدهکنید
به شما پیشنهاد می کنیم حتما آب نارگیل را به دلیل فواید زیر صبح ناشتا میل کنید.
 آب نارگیل نوشیدنی است که این روزها زیاد از خواص و توصیه به مصرف آن صحبت 
می شود.  آب نارگیل نوشیدنی است که این روزها زیاد از خواص و توصیه به مصرف 
آن صحبت می شود. تولید کننده ها هم دست به کار شده اند و فرآورده هایی را تولید 
کرده اند تا هر موقع از سال بتوان به آن دسترسی داشت. اگر فصل نارگیل باشد چه بهتر 
که از تازه آن استفاده کنیم و در مواقعی که دسترسی به تازه اش نداریم کمی به سراغ 
محصولات موجود در بازار برویم. به شما پیشنهاد می کنیم حتما آب نارگیل را به دلیل 

فواید زیر صبح ناشتا میل کنید.
*آب رسانی بدن

بدن برای انجام فعالیت های حیاتی به الکترولیت نیاز دارد تا ضربان قلب منظم شود و 
تبادل مواد بین سلول ها و محیط اطراف به بهترین شکل انجام گیرد. تبادلی که باعث 
خروج مواد سمی و مضر از سلول ها شده و مواد غذایی را به آن ها می رساند. آب نارگیل 

به عنوان تنظیم کننده الکترولیت ها و pH خون عمل می کند.
*پتاسیم

بدن به طور متوسط روزانه به 3000 میلی گرم پتاسیم )potassium(نیاز دارد. با 
خوردن یک فنجان آب نارگیل به راحتی 600 میلی گرم از این نیاز به بدن می رسد. 
درست مثل این که یک موز بزرگ میل کرده باشید. یک موز متوسط حدود 500 میلی 

گرم پتاسیم دارد.
*نشاط

یکی دیگر از خواص آب نارگیل رفع خستگی بعد از یک شب زنده داری و بی خوابی 
است. اگر خیلی سرحال نیستید یا شب قبل را میهمانی بوده اید می توانید صبح ناشتا با 

نوشیدن یک فنجان آب نارگیل )Coconut juice(سرحال شوید.
*انرژی

این آب درست مثل یک نوشابه انرژی زا عمل می کند. نوشابه های انرژی زا به دلیل 
وجود شکر بهتر است از رژیم غذایی حذف شود. به جای آن می توانید از آب نارگیل 

استفاده کنید. همچنین باعث می شود تمرکز مغز هم بیشتر شود.
*چرا با کافئین؟

کافئین موجود در قهوه باعث رفع خستگی و افزایش سطح انرژی بدن می شود. ولی 
مشکل کافئین آن جاست که بدن را دهیدراته می کند. بنابراین اگر کمی آب نارگیل را 
همراه با قهوه خود بنوشید هم طعم جدیدی به آن داده اید و هم اثرات منفی دهیدراته 
کردن کافئین را از بین برده اید. از آن جا که آب نارگیل حالت اسیدی بسیار کمی دارد 
به راحتی می توانید آن را صبح ناشتا روی معده خالی میل کنید. با این کار شما از فواید 

آن یک جا استفاده می کنید.

پاکسازیرگهابااینمادهغذایی
اگر به دنبال پاکسازی رگ های خود هستید در این مقاله ما به شما این ماده غذایی را 

معرفی می کنیم. این ماده غذایی رگ های شما را پاکسازی می کند. با ما همراه باشید.
برای انکه سلامت خود را تامین کنید یکی از بهرتین کارها این می باشد که رگ های 
خود را پاکسازی کنید. در این مقاله ما می خواهیم به شما ماده غذایی را معرفی کنیم که 

به شما کمک می کند رگ های خود را پاکسازی کنید. 
 پاکسازی رگهای بدن همانطور که همه ی شما هم می دانید یکی از اقدامات مهم 
سلامتی برای پیشگیری از ابتلا به بیماری هاست که در این مهم اگر از برنامه ی غذایی 
و مواد طبیعی استفاده کنیم به طبع به نتیجه ی بهتری خواهیم رسید. حال این مواد 
غذایی معجزه آسا برای پاکسازی رگ های بدن کدامند در این بخش برایتان خواهیم 
گفت.  نتایج برخی از پژوهش ها نشان می دهد که تصلب شرایین )گرفتگی رگ های 
خونی( یکی از بیماری های رایجی است که سالانه جان تعداد بیشماری از مردم را در 
سرتاسر جهان می گیرد.  این بیماری یکی از مشکلات پیچیده ای است که مناطقی از 
بدن مانند سیستم ایمنی و غیره را درگیر می کند. البته زمانیکه رگ ها دچار گرفتگی 
می شوند علاوه بر تصلب شرایین، مشکلات دیگری مانند پرفشاری خون و بیماری های 
قلبی نیز دامن فرد را می گیرد؛ در نتیجه یادتان باشد که داشتن تغذیه ی مناسب می 

تواند روش خوبی برای پیشگیری از این بیماری ها باشد.
* سیر ماده غذایی برای پاکسازی رگ های شما 

سیر ماده ی غذایی شماره یک برای پاکسازی رگ ها محسوب می شود. اگر نمی 
خواهید رگ هایتان به این زودی ها دچار انسداد شود و مشکلات بعدی را به بار بیاورد 
سیر را در برنامه ی روزانه تان بگنجانید. چون این ماده ی غذایی حاوی خواص آنتی 
اکسیدانی بسیار قوی می باشد که می تواند با اثرات منفی رادیکال های آزاد مقابله کند. 
علاوه بر این، سیر باعث کاهش کلسترول بد خون شده و افزایش دهنده ی کلسترول 
خوب خون محسوب می شود. این خواص سیر باعث می شود که جریان خون در رگ 

ها به خوبی انجام شده و با فشار خون بالا مقابله شود.

نشانه های افت قند خون و قند خون پایین را بشناسید و آن ها را جدی بگیرید, اگر 
این علائم را در خود مشاهده کردیم چه کنیم؟ قند خون پایین، همچنین به عنوان 
هیپوگلیسمی معروف است و می تواند یک بیماری خطرناک باشد قند خون پایین می 
تواند در افراد مبتلا به دیابت در اثر مصرف داروهایی که سطح انسولین را در بدن افزایش 

می دهد اتفاق افتد.
مصرف به اندازه قند یکی از موضوعاتی است که برای حفظ سلامت باید توجه ویژه ای 
به آن داشته باشید زیرا مصرف بیش از اندازه آن می تواند زمینه ساز شکل گیری برخی 
مشکلات جدی از جمله بیماری دیابت شود. اما حصول اطمینان از این که قند کافی 
در بدن شما وجود دارد نیز بسیار مهم است. ذکر این نکته مهم است که اگر به بیماری 
دیابت مبتلا هستید برخی داروها می توانند قند خون را به واسطه انسولین افزایش یافته 
که گلوکز )قند( را پردازش می کنند، در سطوح بیش از اندازه پایین نگه دارند، به ویژه اگر 
یکی از وعده های غذایی را نخورده باشید. در ادامه با برخی نشانه های قند خون پایین 

)هیپوگلیسمی( بیشتر آشنا می شویم. 
*تحریک پذیری

اگر ناگهان و بدون دلیلی مشخص با افراد دیگر تند برخورد می کنید و آستانه تحمل 
شما به شدت پایین آمده است، این امکان وجود دارد که به دریافت قند یا کربوهیدارت 
نیاز داشته باشید. این نوسانات خلقی می توانند موجب گریه هیستریک و همچنین 
خشم غیر قابل کنترل در برخی افراد شوند. اگر احساس می کنید سطوح خشم شما رو 
به افزایش است یا شرایطی عادی بیش از حد معمول بر شما تاثیرگذار است، مصرف یک 

موز یا دیگر منابع سالم قند می تواند به بهبود وضعیت کمک کند.
*تعریق

اگر در محیطی با دمای عادی و متوسط حضور دارید، اما همچنان به شدت عرق می 
کنید ممکن است افت قند خون مقصر اصلی این شرایط باشد. تعریق می تواند نشانه 
ای از افت قند خون خفیف - زمانی که قند خون به زیر 70 میلی گرم در هر دسی لیتر 
رسیده است - باشد. هنگامی که قند خون افت می کند، تعریق بیشتر مواقع در پشت 
گردن و خط مو صورت می گیرد. به این شرایط هنگام شب باید توجه داشته باشید زیرا 
فرد ممکن است در خواب به شدت عرق کند و متوجه آن نباشد که این شرایط به نام 

هیپوگلیسمی شبانه نیز شناخته می شود.
*تکان و لرزش

به واسطه عدم تعادل در گلوکز که می تواند سیستم عصبی مرکزی انسان را تحت 
تاثیر قرار دهد، ممکن است متوجه برخی تکان ها و لرزش ها در بدن خود شوید. بدن 
برای متعادل کردن سطوح گلوکز تلاش می کند با ترشح کاتکول آمین ها )هورمون 
هایی مانند دوپامین و آدرنالین( شرایط را اصلاح کند، که به معنای تحریک تولید گلوکز 
است و می تواند به این نشانه ها منجر شود. به طور معمول، دوپامین بیشتر در بدن چیز 

خوبی است زیرا به عنوان یک ارتقا دهنده خلق و خو و مسکن عمل می کند. اما اگر 
فعالیت ورزشی یا تجربه ای لذت بخش مانند خوردن شکلات نداشته اید باید مراقب این 

لرزش ها و تکان ها باشید.
*سرگیجه

اگر با افت قند خون خفیف مواجه باشید، احتمال تجربه سرگیجه چندان عجیب 
نیست، به ویژه اگر به بیماری دیابت مبتلا باشید. بیماران مبتلا به دیابت ممکن است 
سرگیجه ناگهانی را تجربه کنند که می تواند با افزایش ناگهانی دمای بدن همراه باشد و 
می تواند شرایطی هشدار دهنده باشد. در زمان وقوع چنین حالتی، فرد باید به دیگران 
اطلاع دهد که به بیماری دیابت مبتلا است تا کمک دریافت کرده و در بهترین حالت 
یک خوراکی به شما داده شود تا سطوح گلوکز خون افزایش یابد. در شرایطی که قند 
خون پایین می تواند موجب احساس سرگیجه شود، دلایل دیگری نیز می توانند در 
این زمینه موثر باشند که دمای بیش از اندازه بالا، کم آبی بدن، یا واکنش به دارو از آن 

جمله هستند.
*از دست دادن تمرکز

مغز به طور ویژه نسبت به افت سطوح گلوکز حساس است و ممکن است در این 
شرایط در حفظ تمرکز روی یک موضوع یا درک صحبت های فردی دیگر که موضوعی 
را برای شما توضیح می دهد، دچار مشکل شوید. این ناتوانی در تمرکز ممکن است از 
خستگی بیش از اندازه ناشی شود، اما بیشتر مواقع می توان با دریافت قند آن را اصلاح 
کرد. مصرف خوراکی هایی که از محتوای متعادل پروتئین ها و چربی ها سود می برند 

به جای مصرف کلوچه یا شکلات توصیه می شود.
*پرش های عضلانی

پرش عضلانی می تواند یکی از نشانه های افت قند خون خفیف باشد - زمانی شکل 
می گیرد که قند خون به زیر 40 میلی گرم در هر دسی لیتر برسد. پرش های عضلانی 
کاملا غیر ارادی هستند و از این رو امکان متوقف کردن آنها وجود ندارد. جدا از قند خون 
پایین، پرش های عضلانی می توانند نشانه ای از مصرف بیش از اندازه کافئین باشند 
و بر همین اساس شاید به کاهش مصرف قهوه و تمرکز بر مصرف کربوهیدارت های 

پیچیده نیاز باشد.
*از دست دادن هوشیاری

افرادی که هوشیاری خود را از دست می دهند، متوجه این نشانه نمی شوند، از این 
رو نشانه های هشدار دهنده دیگر به ویژه اگر به دیابت مبتلا هستید، نباید نادیده گرفته 
شوند. هیپوگلیسمی دیابتی می تواند به تشنج نیز منجر شود که نه تنها برای خود بیمار 
بلکه برای کل افراد درگیر می تواند وضعیتی وحشتناک باشد. در موارد نادر، هیپوگلسمی 
دیابتی می تواند مرگبار نیز باشد. مصرف قرص گلوکز به عنوان یک راه حل کوتاه مدت 

برای بیماران دیابتی می تواند به تنظیم قند خون کمک کند.

درمانسریعکمخونیباترفندهایخانگی
یکی از مشکلاتی که خیلی از افراد و به خصوص خانمها با آن درگیر هستند، کم خونی 
است. در این مطلب برای شما از سریع ترین راه های درمان کم خونی صحبت کرده ایم که 

تمام آنها خانگی و ساده هستند. با ما همراه باشید.
*درمان کم خونی با سر زدن به عطاری

افسنتین، گیاهی است شفابخش که هم به طور وحشی می روید و هم آن را کشت می 
کنند و براحتی می توانید آن را از عطاری ها تهیه کنید.  5 تا 6 گرم از برگ این گیاه را در یک 

لیتر آب جوش بریزید و چند دقیقه آن را بجوشانید و بعد بگذارید خنک شود.
آن را صاف کرده و با کمی عسل شیرین کرده و قبل از ناهار و شام یک فنجان از آن را 
میل کنید. این جوشانده برای درمان کم خونی و لاغری بسیار موثر است. انگور به علت 
داشتن آهن، منگنز و منیزیم برای درمان کم خونی بسیار موثر است؛ البته انگور شیرین با 

پوست نازک.
*درمان کم خونی با گلهای زرد رنگ

قاصدک یک گیاه چندین ساله خودرو و دارای گلهای زرد روشن است که موارد استفاده 
دارویی و طبخی دارد، قاصدک به عنوان درمان برای کم خونی و رقیق کردن خون و تعدیل 
دستگاه ایمن بدن استفاده شده است و آن یک منبع سرشاری از ویتامین ها و مواد معدنی 
است و دارای میزان زیادی از ویتامین A  و    C و آهن مییی باشد و میزان آهن و کلسیم 
آن از اسفناج بیشتر است، قاصدک از گذشته برای تقویت و پاک کردن خون استفاده شده 
است و ممکن است کمک کند تا میزان هموگلوبین خون به حد متعادلی در کم خونی های 

خفیف برسد.
*با آهن کمبود آهن را جبران کنید

آب آهن تاب تغلیظ شده برای افرادی که دارای کم خونی یا فقر شدید آهن هستند، توصیه 
می شود و آنان می توانند به عنوان جایگزین آب نوشیدنی، تا زمان رفع فقر آهن از آن استفاده 
کنند یا اینکه یک تکه آهن را روی آتش حرارت دهید تا سرخ شود سپس داخل آب کنید 
این کار را چند بار تکرار کنید سپس این آب را میل کنید؛ استفاده از »حسوم« هنگام پخت 

غذاهای آبدار نیز برای افراد کم خون توصیه می شود.
*درمان کم خونی با بادام

7 بادام را به مدت 24 ساعت خیس و آب آن را خالی کنید. بادام را پوست بکنید و به 
صورت خمیر در بیاورید و به مدت 3 ماه هر روز بخورید.

*یک ترکیب معجزه گر
شیره انگور، شیره خرما و شیره توت را به اندازه هم در یک شیشه مخلوط کنید و در داخل 

یخچال نگهداری کنید.
این مخلوط تا مدت زیادی ماندگاری دارد.

این معجون مقوی را هر 8 ساعت یکبار مصرف کنید. برای بچه ها یک قاشق مرباخوری 
و برای بزرگترها یک قاشق غذاخوری این مخلوط یک معجون فوق العاده برای درمان کم 

خونی، بی حالی و بی حسی بدن و درمان تیروئید استفاده می شود.
*پسته درمانی قدیمی برای کم خونی

کمبود فولات می تواند باعث مشکلاتی چون کم خون یمگالوبلاستیک شود. همچنین، 
کمبود این ماده عامل بروز بیماری های قلبی- عروقی است. با توجه به اینکه پسته حاوی 

فولات و آهن می باشد، به بهبود کم خونی کمک می کند.
*درمان کم خونی با سبزیجات

شما برای اینکه بتوانید به میزان مصرف گوشت از محصولات گیاهی آهن جذب کنید، باید 
دو برابر مصرف گوشت از این گونه غذاهای گیاهانی که در ادامه به آنها می پردازیم، مصرف 
کنید. محصولات گیاهی چون؛ برنج، گندم، جو، آجیل و لوبیا به میزان قابل توجه آهن دارند 
که شما با مصرف این گونه مواد گیاهی می توانید تا حدودی میزان آهن مورد نیاز بدنتان را 
تامین کنید. معمولا سبزی های خوراکی ایکه دارای برگ های تیره تری هستند مقدار آهن 

آنها بیشتر است.
*درمان کم خونی با چغندر قرمز

برای کم خونی ناشی از کمبود آهن بسیار مفید است. چغندر سرشار آهن همراه با فیبر، 
کلسیم، پتاسیم، سولفور و ویتامین است. چغندر قرمز علاوه بر مغذی بودن، به تمیز شدن 
بدن نیز کمک می کند و اکسیژن بیشتری برای بدن فراهم می کند. به این منظور یک چغندر 
متوسط، سه عدد هویج، و نصف یک سیب زمینی شیرین را در آبمیوه گیری بریزید. و این 
آبمیوه را روزی یکبار بنوشید. همچنین می توانید چغندر قرمز را بصورت پخته یا در سالاد 
استفاده کنید. بهتر است چغندر را با پوست میل کنید تا مواد غذایی بیشتری به بدنتان برسد.

*درمان کم خونی با کشمش
 کشمش غنی از آهن سود است و شما می توانید به مدت یک شب کشمش ها در آب 

خیس و صبح روز بعد آنها را مصرف کنید، این روش در درمان کم خون موثر است.

افت قند خون چه 
علائمی دارد ؟

مرکز مدیریت راهبردی امنیت فضای تولید و تبادل 
اطلاعات )افتا( نسبت به شیوع باج افزار جدیدی با نام 
CyberSCCP در منطقه خاورمیانه و به ویژه در بین 

جامعه مجازی کاربران ایرانی هشدار داد.
و  خاورمیانه  منطقه  در   CyberSCCP باج افزار  
ایرانیان فراگیر  به خصوص در بین جامعه مجازی 
شده است. مرکز افتای ریاست جمهوری در خصوص 
رفتار این باج افزار اعلام کرد: این ویروس باج گیر 
سایبری »در صورت نداشتن نرم افزارهای ضدبدافزار 

مناسب«، اقدام به رمزگذاری فایل  کرده و برای ارائه 
کلید مربوطه درخواست پول می کند.

تکنیک CyberSCCP در مجاب کردن کاربران به 
دریافت فایل نصبی آلوده با بهره گیری از متدهای 
مهندسی اجتماعی است که به تبع آن رویکردهای 

آن می تواند متفاوت باشد.
به  و  خاورمیانه  کاربران  باج افزار  این  هرچند 
خصوص کشور ما را هدف قرار داده است اما قابلیت 

گسترش و نفوذ به سایر کشورها را نیز دارد.
فایل های  به رمزگذاری  اقدام  باج افزار  نتیجه  در 
اسناد، آرشیو، ویدئو، موزیک، فایل های متنی، ارائه 
نام آن ها پسوند ».  انتهای  ... قربانی کرده و در  و 
CyberSCC« را قرار می دهد. پس از انجام فرآیند 
 »READ_IT.txt« مذکور یک فایل متنی با عنوان
ایجاد می کند که حاوی درخواست مبلغ 0.03 ارز 
دیجیتالی بیت کوین از کاربر هدف است تا فایل های 

رمزشده را رمزگشایی کند.
برای پیشگیری  از چنین حملاتی پیشنهادات زیر 

ارائه شده است:
 Remote تا جایی که ممکن است از سرویس  •

Desktop استفاده نکنید.
•  استفاده از نرم افزار امنیتی جهت تشخیص   باج 
افزارها، می تواند بسیاری از باج افزارها را شناسایی و 

از فعالیت  آن ها جلوگیری کند.
•  پشتیبان گیری از فایل ها به صورت مرتب انجام 
گیرد تا در چنین مواردی فایل ها قابل بازیابی باشند.

•  فایل های ضمیمه ها را باز نکنید، به خصوص اگر 
فرستنده برای شما نامعتبر و ناشناخته است.

•  اطمینان حاصل کنید که همه به روزرسانی ها 
در اسرع وقت نصب شده باشند. همچنین اطمینان 
حاصل کنید که تمام برنامه ها، به ویژه جاوا، فلش و 

Adobe Reader را به روزرسانی کرده باشند.

اژدهایژاپنیدرحینپروازتغییرشکلمیدهدشیوعباجگیرسایبریدرسیستمکاربرانایرانی

محققان دانشگاه توکیو از تولید پهپادی موسوم به اژدها خبر داده اند که از چندین پهپاد 
کوچک تولید شده و در حین پرواز می تواند به طور مرتب شکل ظاهری خود را تغییر دهد.

این پهپاد نه تنها می تواند به اشکال مختلف درآید و قوس های مختلفی در بدنش 
ایجاد کند، بلکه می تواند به طور خودکار در مورد شکل ظاهری بعدی خود تصمیم بگیرد.

این ویژگی پهپاد یادشده باعث می شود این پرنده بتواند در صورت مواجهه با موانع 
مختلف در مورد شکل جدید خود تصمیم بگیرد تا بتواند به راحتی از هر مانعی عبور کند.

تولید پهپاد با قابلیت تغییر شکل ظاهری در حین پرواز پدیده جدیدی نیست، اما تا به حال 
سابقه نداشته که یک پهپاد با این حد از انعطاف در زمینه تغییر شکل و هوشمندی بالا تولید 
شود. در طراحی این پهپاد از شکل ظاهری اژدهاهای اسطوره ای کشور ژاپن الهام گرفته شده 
است. باتری هر یک از پهپادهای کوچک این مجموعه برای سه دقیقه پرواز شارژ می شوند 
و مجهز به دو موتور مجزا هستند. البته قرار است در آینده بر ظرفیت باتری های این پهپادها 
افزوده شود. در حال حاضر تنها می توان سه پهپاد کوچک را برای تشکیل این اژدهای پرنده 

به یکدیگر چسباند. اما قرار است این رقم به زودی به 12 پهپاد کوچک افزایش یابد.

پرتغالموبایلیازجنسچوبپنبهمیسازد
یک شرکت پرتغالی مشغول ساخت موبایلی است که قاب آن به جای فلز و 
پلاستیک از چوب پنبه است. این موبایل حافظ محیط زیست با قاب چوب پنبه ای 

عایق صوتی، گرمایی و ضدآب نیز است.
یک شرکت فناوری پرتغالی مشغول ساخت یک موبایل اندروید است که قاب 
آن از چوب پنبه ساخته می شود. این یک ماده طبیعی و قابل بازیافت است که در 
این کشور به وفور یافت می شود.  موبایلIkimobile یکی از نخستین تلفن های 
هوشمندی است که از موادی غیر از پلاستیک، فلز و شیشه استفاده می کند و 
نشان دهنده ارتقای بخش فناوری پرتغال است.  یک نسخه از این موبایل قرار است 
در سال جاری رونمایی شود. شرکت Ikimobile  هم اکنون مشغول تکمیل واحد 
تولید است تا بخش اعظم تولید خود را از چین به پرتغال منتقل کند. در این موبایل 
یک لایه چوب پنبه پشت دستگاه را می پوشاند که عایق صوتی، گرمایی و ضد 
ضربه نیز به حساب می آید. قاب چوب پنبه ای در رنگ های مشکی تا  قهوه ای 
روشن عرضه  می شود. همچنین ویژگی های آنتی باکتریال دارد و از کاربر در برابر 
اشعه های باتری محافظت می کند.   تیتو کاردوسو مدیر ارشد اجرایی این شرکت 
می گوید: Ikimobile قصد دارد با تاکید روی این محصول پرتغالی، کشور را در 
مسیر فناوری های نوین و آتی قرار دهد. قیمت مدل های بالای قاب چوب پنبه ای 
 Minho 187تا 420 دلار است.  همچنین این شرکت مشغول همکاری با دانشگاه
است تا موبایل هایی حافظ محیط زیست تولید و آنها را جایگزین نمونه هایی با بدنه 
پلاستیکی کند.  به هر حال واحدتولید موبایل در پرتغال پس از تکمیل، احتمالا 
قابلیت تولید سالانه 1.2 میلیون دستگاه موبایل را دارد. این درحالی است که بازار 

موبایل در سال گذشته  1.5 میلیارد دستگاه را بارگیری کرده است.

تولیدتراشهمخصوصایربادباقابلیتطولانی
کردنعمرباتری

شرکت کوالکام تراشه هایی برای تولید ایربادهایی میان رده ساخته که کیفیت 
صوت و قابلیت برقراری اتصال را بهبود می دهد. این تراشه به طولانی شدن 
عمر باتری دستگاه منجر می شود. کوالکام در نمایشگاه CES امسال از تراشه 
QCC5100 رونمایی کرده که با هدف ارتقای عمر باتری، دریافت و پردازش بهتر 
برق برای ایربادهای بی سیم رونمایی کرد. اکنون این شرکت نسخه ارزانتر این تراشه 
هاQCC3026 را رونمایی کرده که به شرکت های تولید کننده ایرباد کمک می 
کند دستگاه های صوتی بلوتوثی میان رده را تولید کنند.  این تراشه قابلیت برقراری 
اتصال میان هر ایرباد و کیفیت صوت را ارتقا داده است. همچنین این تراشه به توزیع 
متوازن برق در دو ایرباد کمک می کند. همین امر به کاهش مصرف برق و طولانی 

شدن عمر باتری منجر می شود.
این شرکت تصمیم دارد طرح تراشه را برای تولید کنندگان دستگاه ها در نیمه 

دوم 2018 فراهم کند تا آنها بتوانند ایربادهای خود را بسازند.

محققان دانشکده مهندسی نساجی در دانشگاه صنعتی امیرکبیر موفق به طراحی 
ماسک های معطر دارویی با خاصیت رهایش کنترل شده با استفاده از ترکیبات 

»دندریمر« شدند.
دکتر سمیه اکبری هیات علمی دانشکده نساجی دانشگاه صنعتی امیرکبیر در 
خصوص طرح »معطر سازی لایه الکتروریسی برای استفاده در ماسک ها با استفاده 
از ترکیبات دندریمر« خاطر نشان کرد: موفق شدیم که یک لایه موثر برای استفاده 

در ماسک ها با خاصیت معطر سازی کنترل شده طراحی کنیم.
وی با بیان اینکه از ترکیباتی استفاده کرده ایم که باعث ماندگاری عطر در ماسک 
می شود، عنوان کرد: طی تحقیقاتی که انجام داده ایم، عطر به مدت  سه هفته 
در ماسک باقی می ماند. به گفته اکبری، در این ماسک ها از عصاره های مختلفی 

استفاده شده و خاصیت درمانی دارند.
عضو هیات علمی دانشگاه صنعتی امیرکبیر با بیان اینکه نمونه داخلی ماسک 
معطری که خاصیت رهایش کنترل شده داشته باشد وجود ندارد، عنوان کرد: این 
نوع ماسک خاصیت آنتی باکتریال نیز دارد و می تواند ذرات آلاینده را با راندمان 

بالا جداسازی کند و مانع ورود آن به دستگاه تنفسی افراد شود.
وی بیان داشت: در حال حاضر این ماسک ها قرار است با همکاری یک شرکت 

دانش بنیان وارد بازار شود.
استاد دانشکده مهندسی نساجی دانشگاه صنعتی امیرکبیر گفت: ثبت اختراع 
داخلی آن انجام شده و ثبت اختراع در اداره ثبت آمریکا نیز در حال بررسی است.

به زودی دوچرخه سواران و عابران پیاده در شهر تروندهیم نروژ برای عبور از 
کانال های آب موجود در محلات مختلف چندان منتظر نخواهند ماند.

مهندسان نروژی برای اولین بار قایق برقی خودکاری تولید کرده اند که می توان 
آن را مانند یک آسانسور فراخواند و پس از سوار شدن از یک سوی کانال به سوی 

دیگر آن حرکت کرد.
 قایق یادشده به طور کاملا خودکار فعالیت می کند و برای حرکت در مسیرهای 
مختلف نیازی به هدایت از طریق کابل و غیره ندارد. این قایق می تواند 12 مسافر 
را حمل کند و برای فراخواندن آن به منظور حرکت به سمت دیگر کانال باید 
دکمه ای که به این منظور تعبیه شده، فشرده شود. مسیریابی این قایق با استفاده 

از سیستم ناوبری ماهواره ای جی ان اس اس صورت می گیرد. البته چهار حسگر 
نیز برای مدیریت رادار، دوربین مادون قرمز، دوربین اپتیکال و سیستم مانع یاب 
و فاصله سنج LiDAR در نظر گرفته شده است. تعدادی حسگر نیز در دو سوی 
کانال آب نصب شده که اطلاعات مورد نیاز را به طور بی سیم در دسترس قرار 

می دهد.
 این قایق پس از پیاده کردن مسافران و تا زمان پرشدن ظرفیت خود به طور 
خودکار باتری هایش را در کنار کانال شارژ می کند. استفاده عمومی از قایق یادشده 
از سال آینده میلادی آغاز می شود. این قایق می تواند فاصله ای صدمتری را در 

عرض یک دقیقه طی کند.

زمانی که نشانه های وقوع یک توفان ظهور می کند، 
جزئیات فراوانی باید بررسی شوند تا مشخص شود آیا 
این توفان به یک رویداد هولناک مبدل می شود یا 

خیر. پی بردن به مدت زمان وقوع یک توفان، شدت 
و گستردگی آن و همین طور پیامدهای آن کار ساده 
ای نیست و در صورتی که چنین پیش بینی هایی به 
دقت انجام نشوند ممکن است جان میلیون ها نفر به 

خطر بیفتد یا خسارات مالی گسترده ای وارد شود.
حال پژوهشگران آمریکایی در حال ابداع الگوریتم 
بررسی  با  که  هستند  جدیدی  مصنوعی  هوش 
انسان توان تجزیه و  متغیرهای مختلفی که ذهن 
تحلیل همه آنها را ندارد، قادر به پیش بینی و برآورد 
دقیق تغییرات آب و هوایی خطرناک و به تبع آن 

احتمال وقوع توفان ها و دیگر سوانح طبیعی است.
سیستم یادشده می تواند رویدادهایی از این دست 

را پیش بینی کند و لذا افراد شاغل در اورژانس، هلال 
احمر و غیره فرصت بیشتری برای کمک به افراد 
سانحه دیده یا انتقال آنها به نقاط امن خواهند داشت.
البته تولید چنین ابزاری قبلا هم اتفاق افتاده و به 
عنوان مثال شرکت آی بی ام، ابزار پیش بینی مبتنی 
بر هوش مصنوعی خاص خود را ابداع کرده که با دقت 
حداکثر 70 درصد و در فاصله 72 ساعت تا وقوع یک 
توفان می تواند شدت و وسعت آن را پیش بینی کند. 
اما پژوهشگران می گویند سیستم جدید با دریافت 
انبوهی از اطلاعات در مورد وقوع توفان های سهمگین 
در سال های گذشته از دقت بیشتری برخوردار خواهد 

بود.

ماسکمعطرداروییباخاصیتدرمانسرماخوردگیتولیدشد

قایقبرقیخودکارعبورازرودخانههاراسادهمیکند

هوشمصنوعیپیشبینیآبوهوارادقیقترمیکند
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مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم:

شناسنامهایمنی3۰۰واحدتولیدی
شهرکهایصنعتیقمتدوینمیشود

 HSEEمدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم از تدوین و اعلام شناسنامه ایمنی 
بیش از 340 واحد تولیدی از جمله واحدهای پر خطر در سطح شهرك های صنعتی 

استان خبر داد.
امیر طیبی نژاد در این رابطه اظهارداشت: مدیریت ایمنی و بهداشت شهرک های 
صنعتی قم طی دوسال گذشته توانست با استفاده از استانداردهای لازم 90 واحد تولیدی 
در شهرک صنعتی سلفچگان ومحمودآباد قم و همچنین 250 واحد صنعتی در شهرك 

صنعتی شکوهیه را مورد بازدید میدانی و ارزیابی ایمنی قرار دهد.
وی افزود: در حال حاضر برای این 340 واحد صنعتی شناسنامه ایمنی و بهداشت 
Hsee  شامل شناسایی نقاط آسیب پذیر، میزان آمادگی سخت افزاری و نرم افزاری 
در برابر حوادث و همچنین میزان پر خطر بودن واحدهای مربوطه تدوین و مباحثی 
چون ایرادات و اشکالات ساختمانی در واحد، ایمنی تابلوهای برق، بیمه حوادث و بیمه 
مسوولیت مدنی، اجرای فایر باکس، تهیه و نصب کپسول های پودری اطفاء حریق مورد 

بررسی قرار می گیرد.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم تاکید کرد: ارزیابی و تدوین شناسنامه ایمنی 
برای سایر واحدهای شهرک های صنعتی همچنان ادامه دارد و  امیدواریم بتوانیم در سال 

جاری  برای 300 واحد صنعتی دیگر نیز این شناسنامه را تدوین کنیم.
وی خاطرنشان ساخت: برای افزایش ایمنی، پیش گیری و مقابله با حوادث کار و حریق 
دستور العمل ها، بخشنامه ها و استانداردهای خوبی تدوین شده که همگی در اختیار 
واحدهای صنعتی قرار گرفته و به صورت دوره ایی نیز موارد فوق به واحدهای صنعتی 

تذکر داده می شود.
طیبی نژاد در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه این شرکت نظارت بر ساخت 
وسازها و رعایت ایمنی در حوادث را به صورت جدی در دستور کار خود قرار داده است 
گفت: مدیران و کارشناسان این شرکت سعی در اجرای دقیق ضوابط دارد زیرا معتقد 
است پیشگیری بهترین راه جلوگیری و برخورد با حوادث است و تجربه نشان داده است 
که حریق در واحدهای صنعتی و بخصوص واحدهای تولیدی پر خطر تنها در دقایق اولیه 
قابل مهار و یا خاموش کردن هستند که این زمان صرفا در اختیار خود عوامل انسانی 

مستقر در واحد تولیدی است.
وی یادآور شد: البته در شرایط فعلی ورود خسارت مالی نیز به هیچ وجه خوشایند ما 
  HSEE  نیست و با هشدارهای آموزشی و مشاوره ای که به صورت مداوم توسط مدیریت
شهرك های صنعتی قم و عوامل آتش نشانی صورت می گیرد تمام این موارد مورد یادآوری 

و تاکید قرار می گیرد.

فرمانده انتظامی استان قم :

اصنافهموارهپشتیبانانقلاباسلامیبودهاند
فرمانده انتظامی استان قم با اشاره به اینکه اصناف همواره پشتیبان انقلاب اسلامی بوده 
اند، گفت: تاریخچه انقلاب اسلامی سرشار از همراهی های معنوی، اجتماعی و اقتصادی 

اصناف است. 
سردار " کاظم مجتبایی" در دیدار با  رئیس و جمعی از نمایندگان اتاق اصناف استان 
ضمن تبریک این روز به همه دستآندرکاران صنوف، اظهار داشت: اصناف در تاریخچه 
نظام ارزشی و دینی کشور در طول 40 سال گذشته با وجود فراز و نشیب های بسیار 
همواره جزئی از کسانی که بودند باعث پیدایش و تثبیت انقلاب اسلامی شدند و اکنون نیز 

پشتیبان این نظام اسلامی هستند.
وی با اشاره به جایگاه موثر کسبه و بازاریان در حل معضلات اجتماعی و فرهنگی جامعه، 
افزود: اکثریت کاسبان از وجاهت اجتماعی و شئون فرهنگی مطلوبی برخوردار بوده و 

می توانند در سالم سازی و حل آسیب های اجتماعی نقشی تعیین کننده ای ایفا کنند.
فرمانده انتظامی استان قم ادامه داد: صاحبان صنوف علاوه بر وجهه اقتصادی دارای شان 
و شخصیت فرهنگی و نیز مقبولیت در سطح جامعه هستند که این شئون متعدد کمک 

شایانی به تشکیل نظام اسلامی و مانایی آن در عرصه های مختلف کرد.
سردار مجتبایی ضمن اشاره به نقش ارزنده صنوف در 8 سال دفاع مقدس گفت : در 
این عرصه نیز شاهد بودیم که بازاریان و کسبه چگونه وارد میدان جنگ شدند و با جان 
و مال خود از انقلاب اسلامی دفاع کردند. فرمانده انتظامی استان با اشاره به اینکه اصناف 
همواره پشتیبان انقلاب اسلامی بوده اند، گفت: تاریخچه انقلاب اسلامی سرشار از همراهی 
های معنوی، اجتماعی و اقتصادی اصناف بوده و جایگاه اصناف این استان همان گونه که 
شهر مقدس قم منشأ و خاستگاه انقلاب اسلامی بود، بسیار بارزتر و شاخص تر از سایر 
شهرهای دیگر است. وی با بیان این که مدیریت عقلانی پیش نیاز فعالیت های اقتصادی 
است، ادامه داد: خوشبختانه این درک صحیح و مدیریت عقلانی در اتاق اصناف قم حاکم 

بوده و اقدامات و فعالیت های اقتصادی استان بر محور عقلانیت به خوبی پیش می رود.
فرمانده انتظامی استان در پایان خاطر نشان کرد: شهر مقدس قم همواره پرچمدار 
حمایت از حاکمیت و انقلاب اسلامی بوده و به عنوان یک همراه مطمئن برای این نظام 

اسلامی باقی خواهد ماند .

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم مطرح کرد

وجودمعضلاتوچالشهایمتعدد
محیطزیستیدراستانقم

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: تشکل های مردم نهاد می توانند 
بهترین عامل آموزش، فرهنگسازی و آگاهی بخشی محیط زیستی در جامعه باشند.

به گزارش روابط عمومی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم، سید رضا موسوی 
در دیدار جمعی از تشکل های مردم نهاد محیط زیستی استان گفت: در سال های گذشته 
مطالبات و آگاهی مردم در حوزه محیط زیست بسیار افزایش یافته است و این یک ظرفیت 

بسیار خوب و ارزشمند است. 
وی بر ضرورت مشارکت و حضور مردم برای حفظ و حراست از محیط زیست در ابعاد 
گوناگون تأکید کرد و گفت: تشکل های مردم نهاد می توانند به عنوان پیوند دهنده میان 
دولت و مردم، بهترین عامل آموزش، فرهنگسازی و آگاهی بخشی محیط زیستی در 

جامعه باشند. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه در راستای توانمندسازی سمن 
های محیط زیست و منابع طبیعی استان اقدام خواهیم کرد، اظهار داشت: باید هرچه 
بیشتر از ظرفیت آحاد جامعه در راستای دستیابی به اهداف و تحقق رسالت های محیط 
زیستی بهره مند شویم.  وی با اشاره به وجود معضلات و چالش های متعدد محیط زیستی 
در استان قم، خاطرنشان کرد: تشکل های مردم نهاد نباید در برابر رویدادها، مشکلات 
و مسائل محیط زیستی استان منفعل باشند، بلکه باید ابتکار عمل را در دست داشته و 

عکس العمل های منطقی، به موقع و کارشناسی داشته باشند. 
نمایندگان تشکل های مردم نهاد محیط زیستی استان قم نیز در این جلسه با اشاره به 
تخصص و توانمندی این تشکل ها، خواستار هماهنگی، همکاری و تعامل هرچه بیشتر 
با اداره کل حفاظت محیط زیست شده و نقش مهم و مؤثر تشکل ها در تأثیرگذاری در 

فضای عمومی جامعه را مورد توجه قرار دادند. 

مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد

خریدتضمینی۲4۰۰تندانهروغنیکلزادرقم
مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی استان قم، گفت: از نیمه دوم اردیبهشت ماه 
طرح خرید تضمینی دانه های روغنی در قم آغاز و تاکنون بیش از 2 هزار و 400 تن دانه 
روغنی کلزا از کشاورزان استان برای ذخیره سازی و ارسال به کارخانه های روغن کشی، 

تحویل گرفته شده است. 
 بهزاد رادمنش بیان کرد: شرکت غله و خدمات بازرگانی قم برای اجرای طرح خرید 
تضمینی دانه های روغنی در سال جاری 2 مرکز خرید را در سطح استان دایر کرد که 
یکی از آن ها نزدیک سیلو ذخیره سازی شهید نخعی قم دایر شد و از 20 اردیبهشت ماه 
سال جاری تاکنون 670 تن دانه های روغنی کلزا را از کشاورزان تحویل گرفت است و 
دیگری در بخش جعفریه مستقر گردید و یک هزار و 735 تن کلزا را از بهره برداران منطقه 
خریداری کرد. سیلوی بتنی شهید نخعی که در جنوب غربی شهر قم قرار دارد، دارای 
ظرفیت ذخیره سازی 108 هزارتن گندم و36 کندو می باشد، این سیلو با توان تخلیه و 
بارگیری 200 تن در ساعت در زمینی به مساحت 6600 مترمربع ایجاد شده و از امکانات 

و تجهیزات کامل تخلیه و بارگیری گندم برخوردار است. 

شهردار منطقه هشت قم خبرداد

آغازنهضتآسفالتدرپردیسان
شهردار منطقه هشت قم از آغاز نهضت آسفالت در این منطقه خبر داد.

ابوالفضل مستقیمی با اشاره به شروع فصل گرما و نهضت آسفالت، بیان داشت: با 
توجه به نیازسنجی های صورت گرفته در سطح منطقه با موضوع شوارع مورد نیاز به 
روکش آسفالت با رویکرد بهسازی معابر شهری و تسهیل در عبور و مرور شهروندان 
طبق اولویت بندی صورت گرفته از نظر معابر دارای خرابی آسفالت بالا، معابر مشرف به 
مدارس و مساجد و مراکز خدماتی و اداری پرتردد اقدام به روکش آسفالت معابر سطح 
منطقه نموده ایم. شهردار منطقه هشت قم با توجه به معابر در اولویت نخست برای 
روکش آسفالت در سطح منطقه، ابراز داشت: عملیات عمرانی آسفالت شوارع فرعی 
خیابان های سبلان، البرز، اندیشه، شهیدان آقامحمدی و بلوار ابوطالب انجام شده است.

مستقیمی در ادامه خاطر نشان کرد: اجرای طرح آسفالت در 14معبر فرعی و اصلی 
انجام شد که کل تناژ آسفالت پخش شده به میزان 3102 تن می باشد.

وی در ادامه مساحت معابر بهسازی شده را 27هزار متر مربع عنوان کرد و افزود: 
هزینه اجرای این طرح بیش از چهار میلیارد ریال می باشد.

به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب صورت می گیرد

تولید4۰برنامهتلویزیونیباعنوان»راهمن«
درقم

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم از تولید 40 برنامه 
تلویزیونی با عنوان »راه من« به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و 

پخش آن از شبکه استانی سیمای نور خبر داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
احمد حسینی با اشاره به لزوم تبیین ارزش های انقلاب اسلامی و دفاع مقدس برای 
نسل جوان اظهار کرد: 40 سال از پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی می گذرد و انقلاب 
با وجود همه تنگناها و دشمنی های دشمنان، با حضور مردم ولایتمدار و بصیر همواره 

پویا و روبه جلو در حرکت بوده است.
وی افزود: فراز و نشیب های انقلاب نشان می دهد در هر زمان و موقعیتی که بیشتر 
به فرهنگ عاشورایی که نمونه آن در ارزش های هشت سال دفاع مقدس متجلی است، 
متمسک بوده ایم، با عزت و سرافرازی بیشتری از گذرگاه های خطرناک عبور کرده ایم.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم خاطرنشان کرد: امروز 
سیره و منش و آرمان شهدا بهترین الگوی امر به معروف، بصیرت، دشمن شناسی و 
ولایتمداری و ... است و ضرورت دارد با تمام توان، فرهنگ ایثار و شهادت برای جامعه 

به ویژه قشر جوان به خوبی بازگو شود.
وی یادآور شد: در این راستا و به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب شکوهمند 
اسلامی ایران، ساخت 40 برنامه تلویزیونی با عنوان »راه من« و با شعار »ما توانستیم« از 

سوی اداره کل حفظ آثار دفاع مقدس قم در دستور کار قرار گرفته است.
حسینی تصریح کرد: این مجموعه 40 قسمتی حامل این پیام است که می توان با 
صبر و استقامت و بصیرت و با تبعیت از رهنمودهای راهگشای مقام عظمای ولایت و 
نیز اتصال به فرهنگ عاشورایی ایثار و شهادت، تا صدور جهانی انقلاب و پیروزی کامل 

جبهه مقاومت، ثابت قدم در مسیر انقلاب ماند.
وی افزود: مجموعه برنامه های »راه من« گفت وگومحور بوده و در هر قسمت، یکی از 
پیشکسوتان انقلاب و دفاع مقدس که دوران جوانی خود را در اوج صحنه های آن دوران 

سپری کرده است، به بیان خاطرات و دیگاه های خود برای جوانان امروز می پردازد.
نخستین قسمت مجموعه راه من، با حضور »سیدمهدی صادقی« استاندار قم، روز 

پنجشنبه هفتم تیر ساعت 17:50 از شبکه استانی سیمای نور پخش شد.

 مدیرکل استاندارد استان قم هشدار داد

پرهیزازاستفادهرنگهایمصنوعیدر
فرآوردههایگوشتی

مدیرکل استاندارد استان قم دامپزشکی، معاونت غذا و دارو و استاندارد در زمینه 
کنترل فرآورده گوشتی فعالیت دارند گفت: برخی اوقات با افزایش قیمت گوشت قرمز 
در فرآورده های گوشتی تقلب مشاهده می شود و گوشت سفید را جایگزین گوشت قرمز 

کرده و از رنگ های مصنوعی استفاده می شود.
منصور فرزانه با اشاره به شرایط صدور مجوز خمیر مرغ اظهار کرد:  مجوز تولید خمیر 
مرغ با شرایط خاصی صادر می شود و مراکزی مانند معاونت غذا و دارو، دامپزشکی و 

استاندارد باید بر آن کنترل داشته باشند تا خمیر مرغ سالم و بهداشتی تولید شود.
وی خاطرنشان کرد: فرآورده های گوشتی که از خمیر مرغ استفاده می کنند باید دارای 

لفافه های زرد رنگ باشند و روی آن نیز عبارت خمیر مرغ درج شود.
مدیرکل استاندارد استان قم دامپزشکی، معاونت غذا و دارو و استاندارد در زمینه 
کنترل فرآورده گوشتی فعالیت دارند گفت: برخی اوقات با افزایش قیمت گوشت قرمز 
در فرآورده های گوشتی تقلب مشاهده می شود و گوشت سفید را جایگزین گوشت قرمز 

می کنند و از رنگ های مصنوعی استفاده می شود.
وی عنوان کرد: 19 واحد تولیدی فرآورده گوشتی در استان وجود دارد ولی یک 

واحد تولید پودر استخوان به عنوان صنعت مکمل این کارخانه در استان وجود ندارد.
فرزانه یادآور شد: اگر یک واحد صنعتی تولید پودر استخوان در شهرک شکوهیه 
راه اندازی شود می توانند ضایعات را فرآوری و به پودر استخوان تبدیل کنند که به عنوان 
خوراک دام و طیور استفاده می شود. وی با اشاره به فرآورده های لبنی گفت: پنج واحد 
تولیدی فعال وجود دارد که حدود 50 نوع فرآورده لبنی در استان تولید می کنند و دو 

واحد ایتام و لبن فردوس نیز تعطیل هستند.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم خبر داد

اختصاص۱3میلیاردتومانبرایتعمیراساسی
ناوگاناتوبوسرانی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم از اختصاص 13 میلیارد تومان برای تعمیر 
اساسی ناوگان اتوبوسرانی خبر داد.

تاکسی  بالغ بر 1400 دستگاه  در دو سال گذشته  اینکه  بیان  با  ذاکریان  عباس 
درون شهری قم نوسازی شده است اظهار کرد: طی این مدت تاکسی های با بیش از 10 
سال قدمت از مدار فعالیت و خدمات رسانی شهری خارج شده است که این اقدام به نوبه 

خود می تواند در بهبود نسبی هوای شهر قم اثرگذار باشد.
وی با تاکید بر اینکه عمر ناوگان تاکسیرانی قم نیز با نوسازی های اخیر به 6 سال 
کاهش پیداکرده است خاطرنشان کرد: در زمینه تحقق قانون هوای پاک در شهرداری 
اقدامات گسترده ای انجام شده که به جز بحث نوسازی ناوگان تاکسیرانی درزمینه 

اتوبوسرانی هم برنامه هایی داشته ایم.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم با اشاره به خرید اتوبوس هایی با استاندارد 
یورو 4 برای ناوگان حمل و نقل عمومی قم تصریح کرد: مبحث خرید اتوبوس های با 
ضریب کیفی یورو 4 که مجهز به فیلترهای قدرتمند و استاندار بین المللی بوده و الزام 
شرکت های اتوبوسرانی به گرفتن معاینه فنی از مهم ترین اقدامات صورت گرفته برای 

افزایش کیفیت اتوبوس های درون شهری قم بوده است.
وی با بیان اینکه تعمیر ناوگان حمل ونقل عمومی شهر قم از دیگر اولویت های مهم 
شهرداری قم در سال 97 بوده است گفت: برای تعمیر و ترمیم برخی اتوبوس های 
فرسوده و قدیمی اعتباری بالغ بر 13 میلیارد تومان در نظر گرفته شده است و تعمیر 

اساسی ناوگان اتوبوسرانی شهرداری قم در دستور کار قرارگرفته است.

در سامانه 137 شهرداری قم ثبت شد؛

۱3هزارو7۰۰پیامشهروندیدرخردادماه
سرپرست سامانه 137 شهرداری قم گفت: در خردادماه امسال بیش از 13 هزار و 

700 تماس با سامانه 137 شهرداری قم برقرار شده است.
به گزارش شهرنیوز، ابراهیم خسروی با بیان اینکه در خردادماه امسال بیش از 13 هزار 
و 700 تماس با سامانه 137 شهرداری قم برقرار شده است، اظهار کرد: بیشترین تماس 
شهروندان در خصوص منطقه 6 شهر بوده که در مورد این منطقه بالغ بر هزارو 765 
تماس ثبت شده است. سرپرست سامانه 137 شهرداری قم تماس های برقرار شده در 
خصوص منطقه 4 را هزار و 741 مورد عنوان کرد و افزود: همچنین هزار و 434 تماس 

در خصوص منطقه سه در سامانه 137 ثبت شده است.
خسروی با بیان اینکه بحث پارک ها و فضای سبز بیشترین موضوع مد نظر شهروندان 
در تماس با سامانه 137 بوده است، اظهار کرد: در این خصوص 2 هزارو 143 پیام 
ثبت شده که بیشترین موضوع زیرمجموعه  آن در خصوص آبیاری درختان بوده است.

وی با تاکید بر اینکه هزار و 704 تماس نیز در خصوص آسفالت و 938 تماس در 
خصوص نظافت شهری با سامانه برقرار شده است، افزود: تماس های مرتبط با سد معبر 
نیز در خردادماه 877 مورد بوده که بیشترین موضوع زیرگروه  آن سدمعبر خودرویی 
به  نسبت  خردادماه  کرد:  اذعان  قم  شهرداری  سامانه 137  سرپرست  است.  بوده 
اردیبهشت آمار پیام های نظافت معابر 80 درصد، رفع دست فروشان دوره گرد خودرویی 

23 درصد، جمع آوری زباله و ضایعات 32 درصد کاهش داشته است.
خسروی افزود: همچنین هرس درختان 2 درصد، خاموشی روشنایی بوستان های 21 
درصد، درخواست پلاک شهرداری 2 درصد و خاک و نخاله غیرمجاز 7 درصد نسبت به 

اردیبهشت ماه افزایش داشته است.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم پیش بینی کرد

بروزخاموشیدر۲۵روزفصلتابستان
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم گفت: پیش بینی می کنیم که 25 روز در 

ماه های تیر و مرداد با مشکل خاموشی در استان مواجه شویم.
مهدی آهنین پنجه با اشاره به وضعیت مصرف برق در استان در سال جاری اظهار 
کرد: مصرف برق استان قم در سال جاری نسبت به مدت مشابه تا پیش از افزایش دما، 
کمتر بود و حتی 100 مگاوات کاهش نسبت به مدت مشابه سال 96 داشت چرا امسال 

هوای خنک تری را در فصل بهار نسبت به سال گذشته در استان قم شاهد بودیم.
وی ادامه داد: پیش بینی می کنیم که 25 روز در ماه های تیر و مرداد با مشکل 
خاموشی در استان قم مواجه شویم، زمانی که دمای استان به بالای 41 درجه برسد، 

احتمال بروز خاموشی در قم وجود دارد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم افزود: در دمای بالای 40 درجه به ازای بالا 
رفتن هر یک درجه، بین 10 تا 15 مگاوات مصرف برق در استان افزایش پیدا می کند. 
مردم باید بین ساعت های 12 تا 16 و 19 تا 23 حداکثر صرفه جویی لازم را در مصرف 
برق داشته باشند تا با خاموشی در استان قم مواجه نشویم. آهنین پنجه در پایان با 
اشاره به وضعیت نیروگاه های خورشیدی در استان قم خاطرنشان کرد: حدود یک و نیم 
مگاوات از ظرفیت این نیروگاه ها تاکنون در استان وارد مدار تولید شده، همچنین یک 
نیروگاه بزرگ خورشیدی در استان قم با ظرفیت 10 مگاوات هم در دست احداث است 

و یک نیروگاه برقابی نیز با ظرفیت 2.7 مگاوات در استان قم وجود دارد.

راه اندازی سامانه دوم آبرسانی اصفهان ضروری است

سامانه دوم آبرسانی اصفهان؛ طرحی برای پیشگیری از بحران 
کاهش شدید منابع آبی از یک سو و گره خوردن 
سرنوشت تامین آب شرب حدود پنج میلیون نفر 
مردم استان اصفهان به تنها یک سامانه آبرسانی 
)تصفیه خانه بابا شیخعلی( از سوی دیگر، تسریع 
در اجرا و تکمیل عملیات و راه اندازی سامانه دوم 
آبرسانی این خطه را بیش از گذشته حیاتی می 

کند. 
شیخعلی(  )بابا  خانه  تصفیه   این  اول  سامانه 
آب 56 شهر و 300 روستا و جمعیتی حدود 5 
میلیون نفر را در استان اصفهان تامین می  کند، 
اما رشد جمعیت و افزایش استفاده شهروندان، 
احتمال نقص در این تصفیه خانه و وقوع هرگونه 
اتفاق ناگوار و توقف این سامانه، سبب خواهد شد 
که تامین آب شرب مردم این خطه با مشکل و 
حتی بحران رو به رو شود. نگاهی به حوادث پیش 
آمده طی سال های گذشته که شبکه آبرسانی 
اصفهان را با اختلال و مشکل مواجه کرد، ضرورت 
احداث و بهره برداری از سامانه دوم آبرسانی این 

خطه را دو چندان می کند. 
پیش از این، حوادث مربوط به نشت مواد نفتی 
باعث بروز مشکل در تامین آب  به زاینده رود 
آشامیدنی مردم و قطعی آب شرب ساکنان این 
منطقه شد. مرداد سال 93 ورود مواد سوختی 
محدوده  در  رود  زاینده  به  بالادست  درمنطقه 
باغبهادران از توابع شهرستان لنجان سبب قطع 
شهرستانهای  و  اصفهان  آشامیدنی  آب  شبکه 
مجاور را رقم زد. نشت گازوئیل به آب رودخانه 
زاینده رود باعث از کار افتادگی عملیات تصفیه و 
پمپاژ آب در محل تصفیه خانه بابا شیخعلی شد.

سال 87 نیز در رویدادی مشابه نشت مواد نفتی 
به این رودخانه باعث قطعی آب شرب اصفهان 
شده بود. بنابراین بسیاری از کارشناسان حوزه آب 
و مسئولان اجرایی اصفهان، اجرای طرح سامانه 
دوم آبرسانی این شهرستان را برای جلوگیری از 

بروز مشکلات مشابه ضروری می دانند. 
*کمک ۱۷۰ میلیارد تومانی آبفا اصفهان 

برای سامانه دوم 
مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
با اشاره به اهمیت تکمیل و بهره برداری از سامانه 
دوم آبرسانی اصفهان گفت: با وجود اینکه این 
شرکت بطور مستقیم مجری ساخت و تکمیل ان 
نیست، اما برای تسریع در روند اجرای آن کمک 

مالی کرده است.
' هاشم امینی ' اضافه کرد: آبفا استان اصفهان 
با اختصاص حدود 170 میلیارد تومان برای آغاز 
مجدد و تکمیل این طرح حیاتی مشارکت کرده 
است.  به گفته وی تأمین آب شرب مردم اصفهان 
برخی اوقات به دلیل عدم وجود منابع کافی آب 
در برخی مواقع، افت فشار آب و مباحث کیفی را 

در پی دارد و موجب گلایه  های شهروندان می 
شود.

وی تصریح کرد: از این رو احداث، تکمیل و بهره 
برداری هرچه سریع تر از سامانه دوم آبرسانی 

اصفهان ضروری است. 
* ۱۴ شهرستان اصفهان را زیر پوشش 

سامانه دوم آبرسانی اصفهان قرار می گیرند
پروژه سامانه دوم آبرسانی اصفهان شامل تونل 
انتقال آب و تصفیه خانه موسوم به 'گلاب 2' است 
و به عنوان طرح توسعه آبرسانی به 14شهرستان 
استان اصفهان به طول 27 کیلومتر، آب دریاچه 
سد زاینده رود را به تصفیه خانه انتقال می دهد و 
تکمیل آن در مجموع حدود یکهزار و 300 میلیارد 
تومان هزینه در بردارد. اکنون حداکثر ظرفیت آب 
انتقالی از طریق سامانه کنونی آبرسانی اصفهان 
)بابا شیخعلی( حدود 10.5 متر مکعب بر ثانیه 
است که البته به علت کاهش منابع آبی این میزان 
حدود هفت متر مکعب برثانیه است، اما در صورت 
تکمیل و بهره برداری از پروژه تصفیه خانه ' گلاب 
2 '، زمینه انتقال 16 مترمکعب بر ثانیه آب شرب 
برای شرب شهرها و روستاهای اصفهان فراهم 

خواهد شد.
ضرورت تکمیل و راه اندازی سامانه دوم البته 
به معنای استاندارد و سالم نبودن آب آشامیدنی 
ایرنا،  گزارش  به  خانه  تصفیه  از  که  اصفهان 
باباشیخعلی تامین می شود، نیست زیرا به گفته 
مدیر تصفیه خانه آب باباشیخعلی اصفهان آب 
تصفیه شده در این مجموعه نه تنها سالم و مفید 
است بلکه از بهترین آب های آشامیدنی کشور به 

شمار می رود.
اسماعیل گرجی زاده اظهارکرد: تمام آزمایش 

های لازم برای سنجش سلامت آب انجام می 
شود و آب اصفهان حامل هیچگونه آلاینده های 

بیماری زا، ویروس و یا باکتری نیست.
تصفیه  به  ورودی  آب  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
در  تولیدی  آب  همچنین  و  باباشیخعلی  خانه 
این مجموعه از حیث شاخص های مختلف در 
آزمایشگاه مورد سنجش قرار می گیرد، گفت: 
کدروت، PH، کلر و زمان ماندگاری کلر، چهار 
 ، بودن  استاندارد  صورت  در  که  است  عاملی 

سلامت و بهداشت آب تایید می شود.
بزرگترین  از  یکی  شیخعلی  بابا  خانه  تصفیه 
تصفیه خانه های آب ایران به شمار می رود که 
در کیلومتر 45جاده اصفهان- شهرکرد و در جوار 

شهر زاینده رود واقع شده است.
آب این تصفیه خانه در ابتدایی ترین نقطه، از 
سد زاینده رود و پس از آن از سد چم آسمان در 
فاصله هشت کیلومتر بالاتر از این مجموعه بوسیله 

کانال سرپوشیده تامین می شود.
آشغالگیری، تقسیم کننده مواد شیمیایی نظیر 
ازُُن و کُلر و پُلی آلومنیوم کلراید، زلال سازی، 
سالن فیلتراسیون و کُلرزنی نهایی از قسمتهای 

اصلی این تصفیه خانه به شمار می رود.
در قسمت زلال سازها آب حدود 3 ساعت باقی 
می ماند و سپس در سالن فیلتراسیون مشتمل بر 
48 قسمت فیلترینگ از 3 لایه مختلف عبور می 
کند و پس از در واحد کلرزنی وارد شده، سپس 
بوسیله تونل به 17 کیلومتر انتقال داده می شود و 
در مرحله نهایی در شبکه توزیع به غیر از صنایع 
در اختیار مردم 56 شهر و 300 روستای استان 
اصفهان با جمعیتی بالغ بر 4 میلیون و یکصد هزار 

نفر قرار می گیرد.
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اداره کل راه و شهرسازي استان هرمزگان
آگهي مناقصه عمومي شماره  97/۳9/ر

روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان 

در نظر دارد دراجرای ماده 9 قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه 
مصرف  تعداد 10 قطعه زمین با کاربری   تجاری  در شهرستان بندرعباس  با 

مشخصات جدول ذیل را  از طریق مزایده  عمومی واگذار نماید. 
1ـ فروش  بصورت نقدی میباشد .

2ـ برنده مزایده باید حداکثر ظرف مدت 10 روز نسبت به واریز باقیمانده بهای 
اعلام شده در وجه اداره کل راه و شهرسازی اقدام نماید.

3ـ متقاضی باید از تاریخ انتشار آگهی در روزنامه تا تاریخ اعلام شده در ذیل این 
آگهی  پس از بازدید از محل وبا علم واطلاع کامل درخواست خود را در قالب 
فرم ذیل و پاکت الف و ب تکمیل وبه همراه یك فقره ضمانت نامه بانکی معتبر 
به مبلغ 5% قیمت کل پایه مزایده و با اعتبار مهلت سه ماهه  و درج موضوع 
آگهی ،کاربری و مشخصات زمین در ضمانت نامه صادره بابت سپرده شرکت 
در مزایده در وجه اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان اقدام و ضمیمه 
سایر مدارك به دبیرخانه مرکزی اداره کل واقع در کوی فرهنگیان خیابان ابن 

سینا ساختمان شماره دو تحویل و رسید دریافت نماید. 
4ـ متقاضیان که در مزایده برنده شده اند اداره کل نسبت به عقد قرارداد 

براساس متراژ موجود اقدام خواهد نمود. 
5ـ به پیشنهادات فاقد سپرده وکمتر از 5% و ناقص و مبهم و مشروط و 

مخدوش وتحویل شده درخارج از موعد مقرر ترتیب اثر داده نخواهد شد .
6ـ  درصورت بروز هرگونه مشکل از جمله تعارض ثبتی یا حقوقی یا مورد پیش 

بینی نشده اداره کل مجاز خواهد بود وجوه واریزی را مسترد نماید .
7- ضمناً  به استناد بند 6 ماده 1 قانون منع مداخله وزرا و نمایندگان مجلس 

و کارمندان در معاملات دولتی و کشوری مصوب 1337 چنانچه متقاضیان 
کارمند دولت و یا وابسته به دولت باشند واجد شرایط شرکت در مزایده نمی 

باشند.
8-پیشنهادات واصله توسط کمیسیون مزایده حداکثر ظرف ده روز پس از 
مهلت آگهی در محل اداره کل  بازگشائی و به برندگان مزایده ازطریق درج 

درتابلو اعلانات اداره کل  ابلاغ خواهد گردید
9-شرکت کنندگان باید مشخصات شرکای خود را در صورت وجود بطور کامل 
درفرم قید نمایند درغیراینصورت قرارداد بنام شرکت کننده ای که مشخصات 

کامل آن در فرم قید شده ، منعقد خواهدشد .
10ـ چك شخصی یا مسافرتی یا تضمین شده مورد قبول نمی باشد..

مهلت شرکت در مزایده از تاریخ  درج در روزنامه تا ساعت 12 روز چهارشنبه  
مورخ 9۷/۴/۲۷  می باشد. ضمناً پیشنهادات واصله توسط کمیسیون حداکثر 
تا روز دوشنبه  مورخ 9۷/۵/۱  از طریق درج در تابلو اعلانات اداره کل ابلاغ 

می گردد.
تذکر مهم : چك تضمین شده یا چك مسافرتی و چك شخصی پذیرفته نخواهد 

شد.
تذکر مهم: تذکر مهم:متقاضیان می توانند فرم های مربوطه  را به نشانی 
نشانی به  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  سایت  از  یا  و   ایران  ستاد   سامانه 

 hormozgan.mrud.ir دریافت نمایند،  یا به واحد واگذاری  مستقر در 
ساختمان شماره دو اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان مراجعه نمایند. 

تذکر مهم:پر کردن کلیه فضاهای خالی الزامی است.

 اداره کل راه وشهرسازي استان هرمزگان 
آگهي مزایده شماره 97/4۰

روابط عمومي اداره کل راه و شهرسازي استان هرمزگان

مشخصات اراضی

تذکر مهم:پر کردن کلیه فضاهای خالی الزامی است.

پاکت الف : شامل ضمانت نامه بانکی به میزان 5% قیمت کل پایه مزایده + فرم تعهدنامه محضری
پاکت ب :شامل پیشنهاد در قالب تکمیل فرم فوق الذکر 

تذکر : پاکت الف و ب می بایست در یك پاکت کلی قرارداده شود و روی پاکت مشخصات کامل قطعه مورد درخواست و مشخصات و شماره تلفن متقاضی درج 
گردد و حتماً روی پاکت قید گردد مربوط به آگهی شماره........... مربوط به قطعه  .........................  واقع در 






